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§ 321 KFKS 2021/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Ärendet 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse A, daterad 2021-09-22, inkl 
revisionsrapport – Granskning av strategiskt 
underhåll av anläggningstillgångar (Nacka Energi 
AB) 

 

Revisionsskrivelse B, daterad 2021-09-22, inkl 
revisionsrapport – Granskning av strategiskt 
underhåll av anläggningstillgångar (Nacka vatten 
och avfall AB) 

 

  
  

Inbjudningar 
 

Inbjudan från myndigheten för samhällsskydd och 
beredskap (MSB) att delta i FN:s Making Cities 
Resilient 2030 KFKS 2021/1026 

 

Inbjudan från SKR till webbsänd konferens: 
Temadag om samsjuklighet 3 december 2021 
Sista svarsdag 2 december 2021 

 

Inbjudan till från Region Stockholm till 
dialogmöten om Stockholmsregionens 
folkhälsoarbete 

 

Inbjudan från SKR till nätverk på temat arbeta 
rättighetsbaserat. 
Sista svarsdag 10 november 2021 

 

Rapporter 
 

Slutrapport med bilagor 
Projekt kundval 2.0 etapp 2 
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Cirkulär, SKL 
 

  
  

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 21-10-05,   
Protokoll från KSAU och KSVU 2021-10-12  
Beslut avstängning Orminge skola 
KFKS 2021/950 
 

 

Uppföljningsbeslut föreläggande Skolinspektionen 
dnr SI 2021:1076 Centrala särskilda 
undervisningsgrupper 
KFKS 2021/965 

 

Dom Svea hovrätt angående förlängning av 
hyresavtal 
KFKS 2018/1052 

 

Dom Nacka tingsrätt angående olovlig 
brygganläggning 
KFKS 2019/150 

 

Beslut från IVO KFKS 2020/1188 och ÄLN 
2021/154 
Samt bilagor; ÄLN delegationsbeslut o yttrande till 
IVO 

 

Protokoll från Södertörns brandförsvarsförbund 
(SBFF) 2021-09-17 inkl budgetbilagor 

 

Delårsrapport från VärNa  
Mötesanteckning –Nacka tillgänglighetsråd 
20210913 
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§ 322 KFKS 2021/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Ärende 

Ärende Beslutsfattare Datu
m 

Tollare nedsättning säkerhet Enhetschef 
Exploatering Nacka 

2021-
08-31 

Försäljning Sicklaön 12:55 Enhetschef 
Exploatering Nacka 

2021-
08-31 

Avtalsservitut Sicklaön 12:7 och 40:13 Enhetschef 
Exploatering Nacka 

2021-
08-31 

Försäljning Sicklaön 40:27 Enhetschef 
Exploatering Nacka 

2021-
09-09 

Avtal om tillfällig nyttjanderätt för OK Ravinen, KFKS 
2021/921 

Gruppchef mark- 
och 
fastighetsutveckling 
EFF 

2021-
08-17 

Uppsägning för villkorsändring av lägenhtersarrende för 
tennishall i Tattby A198309, KFKS 2020/904-5 

Kommunalråd och 
kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-
08-31 

Delegationsbeslut, avtalsservitut för slänt, Bo 1:608, 
KFKS2021/870 

Gruppchef mark- 
och 
fastighetsutveckling 
EFF 

2021-
09-07 

Delegationsbeslut, avtal om tidsbegränsad nyttjanderätt, 
Bo 1:608. KFKS 2021/889 

Gruppchef mark- 
och 
fastighetsutveckling 
EFF 

2021-
09-08 

Delegationsbeslut, jordbruksarrende i Skogsö, 
KFKS2021/908 

Gruppchef mark- 
och 
fastighetsutveckling 
EFF 

2021-
09-17 

Nytt hyresavtal efter omförhandling Henriksdals förskola 
Sicklaön 78:5, KFKS 2020/1164 

Gruppchef 
lokalförsörjning 
EFF 

2021-
09-22 
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Avvikelser Norra Nacka strand, dp 3, KFKS 2018/28 Bitr Enhetschef 
exploatering Nacka 
stad 

2021-
09-08 

KFKS 2021/855 Banktjänster tjsk inleda upphandling Ekonomi- och 
finansdirektör 

2021-
09-22 

Nya och avslutade bostadshyresavtal under tertial 2, 2021, 
KFKS 2021/98 

Gruppchef 
bostadsförsörjning 
EFF 

2021-
09-17 

Nytt hyresavtal med Brf Tinget efter omförhandling, 
Sicklaön 384:1, KFKS 2021/58 

Gruppchef 
lokalförsörjning 
EFF 

2021-
09-21 

Nytt hyresavtal med Lyckolunden efter omförhandling, 
Sicklaön 384:1, KFKS 2021/59 

Gruppchef 
lokalförsörjning 
EFF 

2021-
09-21 

Nytt hyresavtal med Brf Tinget efter omförhandling, 
Sicklaön 384:1, KFKS 2021/60 

Gruppchef 
lokalförsörjning 
EFF 

2021-
09-21 

Nytt hyresavtal med Upp och Hoppa efter omförhandling, 
Sicklaön 384:1, KFKS 2021/61 

Gruppchef 
lokalförsörjning 
EFF 

2021-
09-21 

Delegationsbeslut_arrende_villkorsförändring_A200104.0
01, KFKS 2021/968 

Markingenjör EFF 2021-
09-27 

Uppsägning för villkorsändring, Förskolan Kuben, 
Sicklaön 367:9, KFKS 2021/988 

Gruppchef 
lokalförsörjning 
EFF 

2021-
09-28 

Uppsägning för villkorsändring, Förskolan Spiggen, 
Sicklaön 369:3, KFKS 2021/989 

Gruppchef 
lokalförsörjning 
EFF 

2021-
09-28 

Avtal om lägenhetsarrende för småbåtsbrygga, Solsidan 
2:1, KFKS 2021/997 

Markingenjör EFF 2021-
10-01 

Avtal om lägenhetsarrende för tennisverksamhet, Sicklaön 
207:8, KFKS 2021/1012 

Gruppchef mark- 
och 
fastighetsutveckling 
EFF 

2021-
10-06 

Delegationsbeslut utredning kränkande behandling 
september 2021, KFKS 2021/993 

Enhetschef 
Verksamhetsstöd 
Välfärd skola 

2021-
10-01 

Delegationsbeslut, avrop från ramavtal, teknisk konsult för 
Finnboda, KFKS 2002/7-251 

Projektledare 2021-
09-27 

Delegationsbeslut tillfällig fjärr och distansundervisning på 
Järla skola klass 6 Mi 

Produktionsdirektö
r Välfärd skola 

2021-
10-05 
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KFKS 2020/235 
Ansökan och överenskommelse om fastighetsreglering 
mellan Nacka kommun och ägare till Sicklaön 12:7 
KFKS 2005/913-251 

Enhetschef 
Exploatering Nacka 

2021-
09-15 

Delegationsbeslut Tilläggsavtal till exploateringsavtal, 
Tollare delplan 3.  
KFKS 2010/536-251 

Enhetschef 
Exploatering Nacka 

2020-
01-22 

Delegationsbeslut Tilläggsavtal till ram- och 
detaljplaneavtal, Tollare    
KFKS 1998/159-214 

Enhetschef 
Exploatering Nacka 

2020-
01-22 

Delegationsbeslut Tilläggsavtal till exploateringsavtal, 
Tollare delplan 1a.  
KFKS 2009/126-050 

Enhetschef 
Exploatering Nacka 

2020-
01-22 

Delegationsbeslut Tilläggsavtal till exploateringsavtal, 
Tollare delplan 2.  
KFKS 2011/157-050 

Enhetschef 
Exploatering Nacka 

2020-
01-22 

Delegationsbeslut Tilläggsavtal till exploateringsavtal, 
Tollare delplan 1b.  
KFKS 2009/222-050 

Enhetschef 
Exploatering Nacka 

2020-
01-22 

Delegationsbeslut avbrytande inkl yttrande angående 
upphandling av skolvalsplattform. 

Direktör 
Utbildnings-och 
arbetsmarknadsdire
ktör 

2021-
10-11 

KFKS 2021/927 Inleda upphandling av 
omvärldsbevakning 

Enhetschef 
kommunikationsen
heten 

2021-
10-07 

KFKS 2021/886 Yttrande gällande anmälan mot 
Saltsjöbadens samskola 
 

Produktionsdirektö
r Välfärd skola 

2021-
09-28 

Förändring_Beslutsattestanter_inom_Välfärd 
Skola_2021_10_19 

Produktionsdirektö
r Välfärd skola 

2021-
10-19 

KFKS 2021/891 
Ny organisering av Kommunikationsenheten 

Stadsdirektören 2021-
10-01 

Yttrande över betänkande Ett nytt regelverk för bygglov 
(SOU 2021:47) 
KFKS 2021/895 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-
10-21 
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§ 323 KFKS 2021/494 

Tertialbokslut 2 år 2021 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslås besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
tertialbokslut 2 för 2021 i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 28 
september 2021 (reviderad den 14 oktober 2021). 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del följande 
Äldrenämndens pandemirelaterade kostnader för inköp av skyddsutrustning, 13,4 miljoner 
kronor, ska täckas av kommunstyrelsens medel för oförutsedda kostnader. 

Ärende 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till augusti på -18,0 miljoner 
kronor ligger resultatet -491,5 miljoner kronor sämre än vad som hade beräknats i 
budgeten. Resultatet påverkas av den uppkomna fördyrningen av utbyggnaden av 
tunnelbanan. 
 
Helårsprognosen för kommunen som helhet visar på ett resultat om +745,2 miljoner 
kronor, vilket är +111,0 miljoner kronor högre än årsbudgeten på 634,2 miljoner kronor. 
Resultatet förklaras till stor del av ökade intäkter i form av gåvor, ökade skatteintäkter och 
att nämnderna går bättre. 
 
Periodens resultat för nämnderna och deras verksamheter visar på en positiv avvikelse på 
+103,8 miljoner kronor jämfört med budgeterat. För helåret prognostiserar nämnderna och 
verksamheterna en positiv avvikelse på +5,6 miljoner kronor mot budget. 
 
Äldrenämnden prognostiserar ett underskott på 12,5 miljoner kronor. Som en del i detta 
resultat ligger äldrenämndens kostnader för pandemirelaterade inköp av skyddsutrustning 
på totalt 13,4 mnkr kronor. I samband med beredningen av ärendet i kommunstyrelsens 
arbetsutskott fick stadsledningskontoret i uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde 
återkomma med underlag för att äldrenämndens pandemirelaterade inköp av 
skyddsutrustning ska kunna täckas av kommunstyrelsens medel för oförutsedda kostnader. 
 
Det prognostiserade balanskravsresultatet uppgår till +753,8 miljoner kronor, vilket 
motsvarar ett resultatöverskott (exklusive realisationsvinster och andra jämförelsestörande 
intäkter av engångskaraktär) på 12,5 procent. Kommunens prognostiserade resultat 
exklusive jämförelsestörande poster är +259,2 miljoner kronor vilket motsvarar 4,3 procent 
av skatter och statsbidrag. 
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Skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning beräknas sammantaget bli högre än 
budgeterat. 
 
Kommunen har vid utgången av augusti en låneskuld på 1 350 miljoner kronor. Netto har 
kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på -348,8 miljoner kronor. 
 
Nacka kommuns helägda bolag Nacka energi AB prognostiserar ett årsresultat efter 
finansiella poster på 26,8 miljoner, vilket är -8,9 miljoner lägre än budget. Nacka vatten och 
avfall AB prognosticerar ett årsresultat på 8,1 miljoner, vilket är 10,6 miljoner bättre än 
budget. Centrala Nacka marknadsbolag AB prognostiserar ett nollresultat, vilket är enligt 
budget. Årsprognosen för Boo 1:207 bedöms till en nettokostnad om -0,2 miljoner kronor. 
 
Utifrån uppfyllelsegraden av de övergripande målen och de finansiella resultatindikatorerna 
bedöms Nacka kommun och dess bolag sammantaget ha en god ekonomisk hushållning. 
Standard & Poors, som bedömer kommunens finansiella styrka och styrning, har även i år 
gett kommunen det högsta ratingbetyget (AAA). 
 
Den totala sjukfrånvaron per den sista juli var 6,41 procent. Det är en minskning med 1,55 
procentenheter jämfört med motsvarande period 2020. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 28 september 2021, 
(reviderad den 14 oktober 2021) 
Tertialbokslut 2 2021 för Nacka kommun. 
Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-10-12 §xx 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och 
controllerenheten. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Nackas ekonomi är stark och såväl utfall för det andra tertialet, exklusive 
jämförelsestörande poster, som prognosen för helåret ser mycket positiva ut för 
kommunen som helhet. Man prognostiserar helårets resultat till hela 12,5% av budgeten, 
eller 4,3% utan jämförelsestörande poster. Det är givetvis positivt att kunna spara i ladorna 
och kunna försäkra Nackaborna en stark välfärd, utan stora skattehöjningar, även i 
framtiden. Det är dock anmärkningsvärt att man gör ett så stort överskott samtidigt som 
flera verksamheter redan går på knäna eller har en negativ trend i sin leverans. 
Socialnämnden har under en tid haft problem med stora underskott p.g.a. 
underfinansiering. Två av de nämnder som uppvisar negativa årsprognoser är Natur- och 
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trafiknämnden och Äldrenämnden. Natur- och trafiknämnden drabbades inför 2021 av en 
stor nedskärning som nu märks i ökat antal väggropar (så kallade “potthål”) som inte fixas i 
god tid, i tertialbokslutet hänvisar man till nya redovisningsprinciper, men dessa var kända 
då budgeten antogs och borde ha tagits hänsyn till. Äldrenämnden tillfördes inför 2021 
endast en miljon av kommunen, utöver det som staten sköt till i riktade medel. Ett annat 
anmärkningsvärt exempel är att medianhandläggningstiden för planbesked har ökat 
markant, och nu ligger strax över det lagstadgade maximikravet. Detta samtidigt som 
antalet anställda inom stadsutveckling minskat ordentligt de senaste åren. Vi ser även 
brister i arbetet för att fördela gode män inom rimlig tidsram. Det är direkt oansvarigt att 
göra överskott långt över det målvärde som satts upp, prioritera skattesänkningar och 
samtidigt ha anmärkningsvärt låg måluppfyllelse med verksamheter som går på knäna och 
medarbetare som slits ut. Detta riskerar leda till stora kostnader i längden och hota Nackas 
rykte som en attraktiv arbetsgivare. 
En positiv del i tertialbokslutet är att det slås fast att Nacka Kommun kan finansiera 
investeringar mycket billigt på kapitalmarknaden. Ändå återkommer det i olika dokument 
önskemål om att andra ska stå för kommunens investeringar i syfte att hålla ner 
låneskulden. Det är självklart viktigt att låneskulden i högsta möjliga mån minimeras, men 
att göra detta genom att låta andra parter, med högre upplåningskostnader, stå för 
investeringarna är skadligt för kommunens ekonomi på längre sikt. Istället kommer Nacka 
tvingas betala högre hyror för att finansiera de ökade upplåningskostnaderna och den risk 
som privata aktörer då tvingas ta, vilket kostar mer pengar i längden. Det finns inga 
gratisluncher.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
Prognosen som görs i T2:an pekar på att man gör ett överskott att man på helårsbasis får 
ett överskott på 4,3% utan jämförelsestörande poster. Visst är det bra med överskott men 
kommunen når långt ifrån alla sina mål, vilket knappt nämns i tertialbokslutet. 
Kommunfullmäktige har fastställt mål som kommunen ska arbeta mot, att inte uppfylla 
dem och samtidigt göra stora överskott är inget att vara stolt över utan de många mål som 
inte beräknas uppfyllas är inte maximalt värde för skattepengarna. 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det är flera stora projekt som inte flyter på som de ska, vilket är oroväckande. Särskilt i 
skuggan av att kostnaderna i projektet Sickla industriväg tilläts skena helt okontrollerat en 
längre tid utan återkoppling till oss i politiken. Där såg vi ett tydligt exempel på vad som 
kan hända när det inte redan från början finns en erfaren projektledning under 
genomförandefasen.” 
 
Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Under pandemin köpte Äldrenämnden upp skyddsmaterial för såväl äldreomsorgen som 
samtliga av kommunens verksamheter. En nödvändig och fungerande samordnad lösning 
där kostnaderna täcktes av staten. 2021 valde regeringen att inte längre ersätta dessa 
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pandemirelaterade kostnader vilket lämnade äldrenämnden med ett stort underskott. Efter 
att i KSAU ha gett stadsledningskontoret i uppdrag att återkomma med underlag har vi 
idag beslutat om att istället låta dessa kostnader täckas av Kommunstyrelsens medel för 
oförutsedda kostnader. Ett helt logiskt beslut som även ger en mer rättvisande bild av 
äldrenämndens verksamhet.” 
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§ 324 KFKS 2021/95 

Mål och budget 2022-2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Skattesatsen år 2022 sänks med 25 öre och fastställs till 17:98. Ärendet i övrigt bordläggs 
och tas upp till ny behandling på kommunstyrelsens sammanträde den 8 november 2021 då 
också oppositionens budgetförslag kommer att behandlas. 

Ärende 
Mål och budget 2022–2024 innehåller Allianspartiernas förslag till budget och övergripande 
mål för kommunen med tillhörande fokusområden och resultatindikatorer för nämnderna. 
Förslaget innehåller också finansiella resultatindikatorer för god ekonomisk hushållning 
samt drift- och investeringsbudget. Budgeten visar för 2022 ett resultat på 560,0 miljoner 
kronor inklusive reavinster. Resultatet exklusive jämförelsestörande poster är på 150,8 
miljoner kronor. Skattesatsen för 2022 sänks med 25 öre, från 18:23 till 17:98. 
 
I budget 2022 prioriteras checkhöjningar inom skola, äldreomsorg och social omsorg samt 
att sänka kommunalskatten med 25 öre. Budgeten för nämnderna ökar med 259,7 miljoner 
kronor jämfört med 2022. De främsta tillskotten finns inom utbildningsnämnden 91,4 
miljoner kronor, socialnämnden 59,4 miljoner kronor, äldrenämnden 56,9 miljoner kronor 
samt natur- och trafiknämnden 43,9 miljoner kronor.  
 
I förslaget finns investeringar på 1 370,0 miljoner kronor för 2022. Lånetaket för 
koncernbanken fastställs till 2 100,0 miljoner kronor.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 22 oktober 2021 
Mål och budget 2022–2024 för Nacka kommun 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att skattesatsen 
år 2022 sänks med 25 öre och fastställs till 17:98 samt att ärendet i övrigt bordläggs och tas 
upp till ny behandling på kommunstyrelsens sammanträde den 8 november 2021 då också 
oppositionens budgetförslag kommer att behandlas. 
I yrkandet instämde Hans Peters (C), Gunilla Grudevall Steen (L), Anders Tiger (KD) och 
Esa Örmä (SD).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkanden.  



 
17 (87) 

 25 oktober 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp inte 
deltar i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 
 
Tomas Ottosson (V) meddelade att Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp inte deltar i 
beslutet till förmån för eget budgetförslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistans kommunstyrelsegrupp inte deltar i 
beslutet till förmån för eget budgetförslag. 
 
Sidney Holm (MP) meddelade att Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp inte deltar i beslutet 
till förmån för eget budgetförslag. 
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§ 325 KFKS 2021/934 

Revidering av Reglemente för medelsförvaltning och 
Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
1. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente för medelsförvaltning 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 24 september 2021. 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del: 
2. Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt punkt 1 ovan, 
antar kommunstyrelsen föreslagen revidering av Kommunstyrelsens bestämmelser för 
medelsförvaltning enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen den 24 september 2021. 

Ärende 
All upplåning för kommunkoncernen sker av kommunen för att optimera kommun-
koncernens likviditet (koncernkonto), skuldhantering och placeringar. På detta sätt sker en 
riskspridning vilket bidrar till en effektiv hantering. Den finansiella verksamheten styrs 
utifrån Reglemente för medelsförvaltning och Kommunstyrelsens bestämmelser för 
medelsförvaltning, vilka föreslås uppdateras. 
 
De största föreslagna förändringar är på placeringssidan, där fler ratinginstitut tillåts. Att 
öppna upp för fler ratinginstitut möjliggör att utbudet av placeringar kan öka. 
Räntebärande papper avseende företagscertifikat och företagsobligationer synkas vad gäller 
ratingskalor och ratingnivåer. Jämfört med nuvarande styrdokument kan placeringar i 
företagscertifikatet ske till en lägre ratingnivå, medan placeringar i företagsobligationer får 
en begränsning av den volym som får placeras inom Standard and Poor’s ratingintervall 
BB+ till BB. Ansvarsfulla placeringar har definierats något vad gäller etiska och miljömässig 
hållbarhet. 
 
Likviditethanteringen har uppdaterats främst genom att LCR-måttet (Liquidity Coverage 
Ratio) har omarbetats för att bättre möta Standard and Poor’s bedömning av 
likviditetsreserven. På skuldsida har främst förtydligande gjorts kring framtidsstartade 
ränteswappar såsom på vilket sätt de får genomföras samt att de ska ingå i risklimiten 
Intervall räntebindning (år). Övriga förändringar är exempelvis att rapporteringen av 
finansverksamheten till kommunstyrelsen förslås utökas och inte bara ske i samband med 
tertialrapporterna utan även i månadsrapporterna samt att frekvensen på inrapportering vid 
borgensåtaganden föreslås förändras från halvårsvis till en gång per år. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §155 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och ekonomi- och finansstaben, daterad den 24 
september 2021 
Bilaga 1. Reglemente för medelsförvaltning 
Bilaga 2. Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning 
Bilaga 3. Reglemente för medelsförvaltning, med spårning av justeringar 
Bilaga 4. Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning, med spårning av 
justeringar 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  
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§ 326 KFKS 2021/862 

Ändring av förvaltningsform och val av företrädare för 
Södra Hammarbyhamnen GA:1, Sickla sluss 
Fastigheten Sicklaön 40:12 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
a. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen, i egenskap av ägare till fastigheten Sicklaön 
40:12 som deltar i gemensamhetsanläggningen Södra Hammarbyhamnen GA:1, ingår 
överenskommelse enligt bilaga 1 om upplösning av Sickla Sluss samfällighetsförening och 
delägarförvaltning av gemensamhetsanläggningen. 
 
b. Kommunfullmäktige beslutar att utse markingenjör inom enheten för 
fastighetsförvaltning och förvaltare inom enheten offentlig utemiljö till företrädare för 
Nacka kommun i Sickla Sluss samfällighetsförening för tiden från och med ordinarie 
föreningsstämma år 2021 till och med tidpunkten för ordinarie föreningsstämma år 2023. 
 
2. Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt punkten 1 ovan ger 
kommunstyrelsen gruppchef för mark och fastighetsutveckling inom enheten för 
fastighetsförvaltning i uppdrag att underteckna och ge in ansökan om medgivande till 
upplösning av samfällighetsföreningen till Länsstyrelsen samt att utse namngiven 
företrädare enligt beslutspunkt 1 b. 

Ärende 
Sickla sluss består av två slussanläggningar belägna inom både Nacka och Stockholms 
kommun. Slussanläggningarna utgör en gemensamhetsanläggning där Nacka kommun och 
Stockholms kommun deltar med lika andelstal. Som ägare till deltagande fastigheter är 
Nacka respektive Stockholms kommun medlemmar i Sickla Sluss samfällighetsförening. 
Samfällighetsföreningen är en egen juridisk person och ansvarar för förvaltningen av 
gemensamhetsanläggningen. Länsstyrelsen beslutade den 20 maj 2019 att klassificera 
dammanläggningarna vid Sickla sluss i dammsäkerhetsklass B. Av beslutet följer särskilda 
krav på säkerhet och arbetssätt. För att möta dessa krav föreslås att samfällighetsföreningen 
upplöses och att förvaltningen övergår till delägarförvaltning. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 oktober 2021, §215 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 15 september 2021 
Bilaga 1 Förslag på överenskommelse avseende gemensamhetsanläggningen Södra 
Hammarbyhamnen GA:1 
Bilaga 2 Tjänsteutlåtande Exploateringskontoret och Trafikkontoret, Stockholms stad 
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Bilaga 3 Avtal mellan kommunstyrelsen i Nacka och gatu- och fastighetsnämnden i 
Stockholms kommun, 2 oktober 1998 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
Sidney Holm deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  
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§ 327 KFKS 2021/666 

Förvärv av fastighet för allmän platsmark i Solsidan 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska förvärva allmän platsmark på fastigheten 
Nacka Solsidan 2:13 i enlighet med föreslaget köpeavtal. 

Ärende 
Fastigheten Nacka Solsidan 2:13 är planlagd som allmänplats för gata och park, samt som 
kvartersmark för bostadsändamål. Enligt plan- och bygglagen är huvudmannen skyldig att 
lösa in all mark som är planlagd för allmänplats. Fastigheten är obebyggd och är 186 
kvadratmeter stor. 
 
Fastigheten är taxerad till 0 kronor. Ett förslag på köpeavtal har tagits fram där föreslagen 
köpesumma är 10 000 kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 oktober 2021, §216 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 27 september 2021 
Bilaga 1 Förslag till köpeavtal 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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§ 328 KFKS 2021/594 

Remiss – Revidering av förbundsordning för Södertörns 
brandförsvarsförbund 
Hemställan från Södertörns brandförsvarsförbund om godkännande av förbundsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner förslaget till reviderad 
förbundsordning för Södertörns brandförsvarsförbund med ikraftträdande 2022-01-01, i 
enlighet med tjänsteskrivelsen den 17 september 2021. 

Ärende 
Nacka kommun är medlem i kommunförbundet Södertörns brandförsvarsförbund (Sbff). 
Sbff bedriver räddningstjänst i kommunerna Huddinge, Botkyrka, Ekerö, Haninge, Nacka, 
Nykvarn, Nynäshamn, Salem, Södertälje och Tyresö. 
 
En kommun som har haft en kostsam räddningsinsats har rätt till ersättning av staten för 
den del av kostnaderna som överstiger en självrisk. Södertörns brandförsvarsförbund (Sbff) 
föreslår ett tillägg i förbundsordningen för att säkerställa att självrisken beräknas på ett sätt 
som är till fördel både för Sbff och för dess medlemskommuner. En ändring i 
förbundsordningen ska föreslås av förbundsdirektionen och fastställas av fullmäktige i 
respektive medlemskommun. För att ändringen ska kunna träda i kraft det föreslagna 
datumet så är det viktigt att varje medlemskommun antar förslaget i sin helhet före den 1 
januari 2022. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §156 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och ekonomi- och finansstaben, daterad den 17 
september 2021 
Bilaga 1. Hemställan Revidering förbundsordning Sbff 2021-05-18. 
Bilaga 2. Förslag på reviderad förbundsordning för Södertörns brandförsvarsförbund. (Den 
föreslagna förändringen är i rödtext.) 
Bilaga 3. Tjänsteutlåtande - Tillägg till förbundsordning för Södertörns brandförsvars-
förbund, 2021-04-22, Dnr 2021-000622. 
Bilaga 4. Protokollsutdrag direktionsbeslut 2021-05-07, § 39 – Tillägg i förbundsordning. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 329 KFKS 2020/1047 

Motion – Inrätta föreningsstöd för öppen och avgiftsfri 
lovverksamhet 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att möjligheten att ansöka om och erhålla lovverksamhetstöd 
redan uppfylls inom kommunens befintliga bidragsstruktur och att medel för bidrag årligen 
definieras i samband med nämndernas budgetarbete. Med dessa noteringar är motionen 
färdigbehandlad. 

Ärende 
I en motion föreslår Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) att kommunen ska inrätta 
ett permanent stöd till föreningar för att anordna öppen och avgiftsfri lovverksamhet även i 
tider utan pandemi. 
Fritidsnämnden och kulturnämnden har berett motionen och lämnat synpunkter utifrån 
sina ansvarsområden. Inom fritidsnämndens och kulturnämndens befintliga bidragssystem 
erbjuds redan stöd för att arrangera lovverksamhet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §164 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur- och fritidsenheten, daterad den 13 
september 2021 
Bilaga 1. Motion–Inrätta föreningsstöd för öppen och avgiftsfri lovverksamhet (V) 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 juni 2021 § 72 (FRN 2020/139) 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kulturnämnden den 21 september 2021 § 80 (KUN 
2020/125) 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Khashayar Farmanbar 
(S). 
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  
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Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Vänsterpartiet är glada för den verksamhet som har redovisats att kommunen haft i 
motionssvaret. Men vi anser inte att den är tillräcklig. Vi kan inte se att det finns utrymme i 
alliansens budget för projektbidrag. Vi har dessutom föreslagit att vi ska söka bättre 
kontinuitet än vad förfarandet med projektansökningar ger. Därför anser vi inte att den 
redovisade verksamheten motsvarar det vi har föreslagit i vår motion.” 
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§ 330 KFKS 2020/1182 

Motion – Likvärdighet förskola skola 
Motion den 14 december 2020 av Emelie Norborg Friberg m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att utbildningsnämnden har beslutat införa en ny 
fördelningsmodell med en strukturell ersättning inom förskola och pedagogisk omsorg som 
är i linje med förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att socioekonomisk bakgrund läggs in som variabel i 
likvärdighetsgarantin för förskolan. 
 
Utbildningsnämnden beslutade den 23 september 2021 § 59 att införa en ny 
fördelningsmodell för strukturell ersättning inom förskola och pedagogisk omsorg från och 
med år 2022. Den nya modellen innehåller flera variabler än idag och på så sätt kommer 
resurserna att fördelas med större träffsäkerhet än vad som sker idag. De variabler som 
ingår i modellen är: 
 
• Vårdnadshavares högsta utbildning 
• I familj med ekonomiskt bistånd 
• Bor med vårdnadshavare 
• Utländsk bakgrund 
• Human Development Index. 
 
Stadsledningskontorets bedömning är att den strukturella ersättningen till förskolorna och 
pedagogisk omsorg är i linje med motionärernas förslag. Motionen föreslås vara 
färdigbehandlad med notering om detta. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §165 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och utbildningsenheten, daterad den 27 
september 2021 
Bilaga 1 Motionen – Likvärdighet förskola skola. 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 11 maj 2021 § 36 (UBN 2020/163) 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 23 september 2021 § 59, inkl 
tjänsteskrivelse (UBN 2021/128) 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att motionen ska anses bifallen. 
I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V), Sidney Holm (MP) och Mikael Carlsson (NL).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Det här är ett förslag vi har drivit på för under lång tid och som utmynnade i denna 
motion under slutet av 2020. Det är glädjande att alliansen nu har svängt i frågan och att 
detta kan bli verklighet! Det är dock anmärkningsvärt att man har fördröjt hanteringen av 
den här motionen för att vänta ut att beslutet skulle fattas. Motionen hanterades i 
utbildningsnämnden i maj 2021 och kommer inte upp för behandling i kommunstyrelsen 
förrän i oktober, trots att det är samma handlingar som ska ut. Och trots detta vill man inte 
anse motionen bifallen, även fast man genomfört förslaget. Det är under all kritik att 
motionen hanterats så, men vi är glada för att vi fått gehör för vårt förslag.” 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Förskolan har i uppdrag att lägga grunden för ett livslångt lärande. Samtidigt ska den vara 
en lustfylld och trygg miljö för alla barn. Skolinspektionens kvalitetsgranskningar av 
förskolan visar dock på utmaningar och svårigheter på olika nivåer som får återverkningar 
ner på verksamhetsnivå. Myndigheten har sett att det finns stora skillnader i hur de 
granskade förskolorna tar sig an arbetet med den pedagogiska kvaliteten. Detta innebär att 
barnen riskerar att inte erbjudas likvärdiga förutsättningar och möjligheter till omsorg, 
utveckling och lärande i förskolan. Miljöpartiet instämmer till 100 % i att kommunen redan 
från början måste arbeta med att utjämna skillnaderna, och att socioekonomiska skillnader 
måste finnas med som variabel i likvärdighetsgarantin för förskolan.” 
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§ 331 KFKS 2021/367 

Motion – Begränsa momskompensation till privata 
anordnare 
Motion den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist mfl (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 

Ärende 
Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) har lämnat en motion till kommunfullmäktige 
i vilken motionärerna föreslår att Nacka kommun antar som princip att vid utbetalning av 
momskompensation till externa anordnare betala ut momskompensation i enlighet med av 
anordnaren redovisade momskostnader, dock maximalt 6 procent. Samtidigt föreslår 
motionärerna att om den externa anordnaren inte redovisar betald moms ska Nacka 
kommun begränsa momskompensationen till 2 procent. 
 
Motionärerna menar att nuvarande modell att kommunen alltid betalar ut 6 procent i 
momskompensation kompenserar privata anordnare mer än de faktiska momskostnaderna. 
Ärendet har remitterats till kommunstyrelsens stadsledningskontor. 
 
I en statlig översyn av momskompensationen 2015 konstateras att storleken på den dolda 
ingående momsen varierar mellan olika verksamheter. Utredningen ansåg att det vore av 
värde att ha en differentierad procentsats för olika verksamheter eftersom den faktiska 
momskompensationen varierar beroende på typ av verksamhet. På grund av 
gränsdragnings- och beräkningsproblem föreslog utredningen en enda schablonnivå för alla 
verksamheter. 
 
Motionärernas förslag att kompensera externa utövare i enlighet med av anordnaren 
redovisade momskostnader, kommer att vara en administrativ process, både för den 
externa utövaren men framförallt för kommunen. Det kommer också att innefatta ett 
kontrollmoment där kommunen måste kontrollera uppgifterna från de externa anordnarna 
så att kommunen betalar ut rätt ersättning. Förslaget i motionen kommer således att 
innebära en merkostnad för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §166 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 29 september 2021 
Bilaga 1. Motion - Begränsa momskompensation till privata anordnare 
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Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Vänsterpartiet kan bara konstatera att alliansen inte är intresserad av att hitta en modell 
för momskompensation som blir konkurrensneutral. Vänsterpartiet tycker inte att det är ok 
att vi genom scablonavdrag överkompenserar den kommunala verksamhet som privata 
bolag gör på uppdrag av kommunen. Att ersätta för faktiska kostnader för moms skulle 
inte vara svårt bokföringstekniskt och administrativt.” 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Privat driven omsorg och skolor bedriver en momsbefriad har inte rätt att dra av sina 
momskostnader, medan kommunala motsvarigheter kan ersättas för detta från staten. För 
att kompensera för detta kan kommunerna ansöka om extra statsbidrag för att 
momskompensera de privata verksamheterna. Idag gäller en generell momskompensation 
på 6 % som betalas ut oavsett de faktiska momskostnaderna. Detta system snedvrider 
konkurrensen då det finns de som får för mycket i kompensation medan andra får för lite. 
Vi anser att momskompensationen till friskolor och privat driven vård och omsorg ska 
baseras på faktiska momskostnader, inte denna schablon. 
Bolagen ska enligt lag upprätta gängse bokslut och föra normal bokföring, och den faktiska 
kostnaden för moms är därmed ett klick bort i valfritt bokföringssystem, därför går det 
knappast att anföra ökad administration som hinder för att upprätta ett fungerande 
system.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Med Nackas styrmodell är det extra viktigt att det råder konkurrensneutralitet, att det inte 
är ideologiska skäl som avgör vilka aktörer som ska ha möjlighet att bedriva verksamhet i 
kommunen. Utöver överkompensation av moms, finns det också andra faktorer som skulle 
behöva vägas in när vi bedömer konkurrensneutraliteten mellan olika möjliga aktörer.” 
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§ 332 KFKS 2021/479 

Motion – Tillägg till fritidsnämndens reglemente om 
lokalisering av idrotts- och fritidsanläggningar 
Motion den 12 april 2021 av Bosse Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen eftersom 
fritidsnämnden redan inom ramen för kommunens fastighetsprocess kan lämna förslag på 
lokalisering av lämpliga idrotts- och fritidsanläggningar. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen föreslås att ett tillägg görs i fritidsnämndens reglemente med innebörden att 
fritidsnämnden ska yttra sig om lokalisering av idrotts- och fritidsanläggningar innan beslut 
fattas i kommunstyrelsen. 
 
Av utredningen av motionen framkommer att fritidsnämnden, inom ramen för 
kommunens fastighetprocess, redan kan lämna förslag på lämpliga idrotts- och 
fritidsanläggningar och utifrån denna aspekt finns det inget behov av att revidera 
fritidsnämnden reglemente på denna punkt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §167 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 27 september 2021 
Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 juni 2021 § 73, inkl tjänsteskrivelse 
(FRN 2021/69) 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionen. 
I yrkandet instämde Khashayar Farmanbar (S), Esa Örmä (SD), Sidney Holm (MP) och 
Tomas Ottosson (V).  
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  
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Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
” Nackalistan anser att kommunfullmäktige bör bifalla motionen för att på så sätt 
tydliggöra hur processen kring utbyggnad av idrottsanläggningar ska gå till. Vi vill se en 
större tilltro till den kompetens som fritidsnämnden besitter. I tjänsteskrivelsen från FRN 
skriver man att ’ett förbättringsförslag är att fritidsnämnden ser över vilka inriktningsbeslut 
som behöver fattas för att tydligare ge enheten för fastighetsutveckling och 
kommunstyrelsen de indikationer på vilka anläggningar som behöver utredas.’ Vi tycker att 
det är viktigt att detta förbättringsförslag genomförs skyndsamt så att de behov 
fritidsnämnden har också blir det som utreds.” 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill tillstyrka motionerna, och påpeka det värde som ligger i 
Fritidsnämndens samlade kompetens samt vikten av att den tas tillvara. Investeringar och 
beslut i frågor om idrottsanläggningar är dyrbara med svåröverskådliga konsekvenser, inte 
minst vad det gäller lokalisering.  
I sammanhanget finns det också ett allmänintresse av garanterad insyn i en 
projekteringsprocess som historiskt har haft tendenser att dra åt lokalisering där 
kostnadsförutsättningar, markpriser m. m. är gynnsamma men där användbarheten för den 
färdiga anläggningen kan vara låg genom bristande närhet till befolkningscentra.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker det är självklart att Fritidsnämnden måste få yttra sig om var olika 
idrotts- och fritidsanläggningar bör placeras ur nämndens perspektiv. Det skulle underlätta 
för Kommunstyrelsen att fatta mer välavvägda beslut om alla berörda nämnders olika 
perspektiv finns med i beslutsunderlagen, inte bara kommunstyrelsens mer snäva 
ekonomiska perspektiv.” 
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§ 333 KFKS 2021/611 

Motion – Hållbart reglemente för idrottsanläggningar 
Motion den 24 maj 2021 av Ella Tegsten och Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen eftersom 
fritidsnämnden redan inom ramen för kommunens fastighetsprocess kan lämna förslag på 
lokalisering av lämpliga idrottsanläggningar. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen lyfts behovet av att fritidsnämnden får ett utvidgat uppdrag gällande ansvaret 
över lokaliseringen av idrottsanläggningar i Nacka. Det föreslås att fritidsnämndens 
ansvarsområde i reglementet utvidgas till att omfatta förslag på lokalisering av 
idrottsanläggningar. 
Av utredningen av motionen framkommer att fridsnämnden bedöms ha tillräckliga 
förutsättningar och få underlag för att just bevaka behovet av idrottsanläggningar. Något 
ytterligare förtydligande i fritidsnämndens reglemente anses inte behövligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §168 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 29 september 2021 
Bilaga 1. Motion om hållbart reglemente för idrottsanläggningar. 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 september 2021 § 91 inkl 
tjänsteskrivelse (FRN 2021/88) 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till motionen.  
I yrkandet instämde Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V), Mikael Carlsson (NL) och 
Esa Örmä (SD).  
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 
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Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill tillstyrka motionerna, och påpeka det värde som ligger i 
Fritidsnämndens samlade kompetens samt vikten av att den tas tillvara. Investeringar och 
beslut i frågor om idrottsanläggningar är dyrbara med svåröverskådliga konsekvenser, inte 
minst vad det gäller lokalisering.  
I sammanhanget finns det också ett allmänintresse av garanterad insyn i en 
projekteringsprocess som historiskt har haft tendenser att dra åt lokalisering där 
kostnadsförutsättningar, markpriser m. m. är gynnsamma men där användbarheten för den 
färdiga anläggningen kan vara låg genom bristande närhet till befolkningscentra.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker det är självklart att Fritidsnämndens synpunkter på var olika idrotts- 
och fritidsanläggningar bör placeras måste finnas med i beslutsprocessen. Det skulle 
underlätta för Kommunstyrelsen att fatta mer välavvägda beslut om alla berörda nämnders 
olika perspektiv finns med i beslutsunderlagen, inte bara kommunstyrelsens mer snäva 
ekonomiska perspektiv.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att det är viktigt att de olika facknämnderna yttrar sig innan olika 
idrottsanläggningar, skolor, förskolor eller äldreboenden byggs. Som ägare av behovs- och 
kapacitetsplanerna för de olika verksamheterna så är det också viktigt att man har ett 
avgörande inflytande över vad som byggs, när det byggs och även hur det utformas. Att 
detta ska lämnas helt till kommunstyrelsen att på egen hand besluta är en onödig 
centralisering av makten som får negativa effekter för kommuninnevånarna.” 
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§ 334 KFKS 2021/473 

Tertialbokslut 2 år 2021 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för tertial 2 2021 i enlighet med bilagorna 1-8 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 28 september 2021. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att ta fram en åtgärdsplan för att få 
ekonomin i balans. 

Ärende 
Kommunstyrelsen totalt visar för perioden januari - augusti 2021 ett utfall på netto -95,4 
miljoner kronor, vilket är +44,7 miljoner kronor bättre än budget. Fler delar av 
kommunstyrelsen har under denna period utfall som visar större överskott som inte 
kommer kvarstå under året, utan balanseras ut. Det är både periodisering av budget och 
förskjutna kostnader som förklarar detta utfall. 
 
De delar av kommunstyrelsen som efter åtta månader redovisar i utfallet ett samlat 
underskott mot budget på totalt -16,9 miljoner kronor är främst välfärd samhällsservice pga 
outnyttjad kapacitet (med -3,8 miljoner kronor), kommunstyrelsen som egen nämnd (-7,6 
miljoner kronor) och myndighets- och huvudmannaenheterna (-3,4 miljoner kronor) men 
även stadsledningskontoret och kommunfullmäktige. 
 
De delar av kommunstyrelsen som redovisas ett samlat överskott mot budget med totalt 
+61,7 miljoner kronor är främst enheten fastighetsförvaltning och särskilda 
fastighetsobjekt (med +29,4 miljoner kronor) och även välfärd skola, stöd och 
serviceenheten, exploateringsenheterna samt enheten bygg och anläggning. Här finns också 
+12,4 miljoner kronor kvar av budgeten för oförutsedda kostnader. 
 
Prognosen för helåret är -192,1 miljoner kronor, vilket är -6,6 miljoner kronor sämre än 
budget, men då är de budgeterade medlen för oförutsett prognostiserat fullt ut förbrukade 
(per augusti är endast -1 miljon av -20 miljoner kronor använda). Det är +5,4 miljoner 
kronor bättre än T1 prognos. Större delen av avvikelsen ligger hos välfärd skola som 
prognostiserar ett nollresultat vilket är -10,7 miljoner kronor sämre än budget. 
 
Verksamheter med årsprognoser som är sämre än budget ska ta fram åtgärdsplaner för att 
komma i balans med budget. 
 
Den totala sjukfrånvaron för perioden är lägre jämfört med motsvarande period 2020. 
Mätningar av verksamheternas olika indikatorer sker till största del under årets sista tertial 
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och redovisas senast i samband med nämndens årsbokslut. Arbetet med kommunstyrelsens 
särskilda uppdrag pågår och kommer återrapporteras i T3. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §147 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 28 
september 2021 
Bilaga 1 T2 bokslut kommunstyrelsen 
Bilaga 2 T2 bokslut fastighetsförvaltning 
Bilaga 3 T2 bokslut bygg och anläggning 
Bilaga 4 T2 bokslut strategisk stadsutveckling 
Bilaga 5 T2 bokslut exploatering Nacka stad 
Bilaga 6 T2 bokslut exploatering Nacka 
Bilaga 7 T2 bokslut välfärd skola 
Bilaga 8 T2 bokslut välfärd samhällsservice 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är bra att kommunstyrelsen fram till det andra tertialet visar upp ett överskott mot 
den beslutade budgeten, men samtidigt har man en prognos som uppvisar ordentligt 
underskott för helåret. En stor del i detta prognostiserade underskott beror på att Välfärd 
Samhällsservice och Välfärd Skola drabbats av pandemin och inte kunnat uppnå det 
överskottsmål som den moderatledda majoriteten valde att behålla genom pandemin, vilket 
gått ut över verksamheten. Detta trots att Välfärd Skola nu kan uppvisa ett ackumulerat 
överskott, medan Välfärd Samhällsservice är på god väg dit. Det ska även noteras att det 
svaga resultatet har sminkats över något av att Enheten för Fastighetsförvaltning ser ut att 
ha tagit ut en för hög internhyra, vilket ger ett överskott på 18 miljoner i prognosen genom 
att i praktiken minska nämndernas ramar och begränsa deras verksamhet. Det är värt att 
notera att kommunen har haft en drastisk minskning av antalet anställda inom 
stadsutveckling. Det är självklart bra om kommunens verksamheter bedrivs effektivt. Men 
så stora neddragningar riskerar att få stor effekt på arbetet på en enhet, vilket riskerar att 
leda till ökad stress och ohälsa. Detta skulle, utöver de allvarliga effekterna för våra 
medarbetare, riskera att drabba kommunen ekonomiskt i framtiden genom fler 
sjukskrivningar och genom att göra kommunen till en mindre attraktiv arbetsgivare.” I 
protokollsanteckningen instämde Tomas Ottosson för Vänsterpartiet. 
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§ 335 KFKS 2020/918 

Tilldelning av medel ur framtidsfonder – tertial 2 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela medel om totalt 26 024 600 kr ur framtidsfonderna 
avseende tertial 2 2021 enligt följande fördelning. 
 
Fond Projekt Belopp Nämnd 
Framtids- och 
utvecklingsfond 

Stärkta kommunikationsinsatser 
näringsliv 

3 000 000 kr 
över 3 år 

Kommunstyrelsen 
 

Framtids- och 
utvecklingsfond 

Digitalisering av 
bygglovsenhetens arkiv 

1 700 000 kr Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden 

Framtids- och 
utvecklingsfond 

Vercity 6 000 000 kr 
över 3 år 

Kommunstyrelsen 

Framtids- och 
utvecklingsfond 

Ett modernt kundval 960 000 kr Arbets- och 
företagarnämnden, 
Kulturnämnden, 
Socialnämnden, 
Utbildningsnämnden, 
Äldrenämnden 

Framtids- och 
utvecklingsfond 

Vård- och underhållsinventering 
av kommunens konstsamling för 
utlåning 

3 500 000 kr 
över 3 år 

Kulturnämnden 

Kompetensfonden Kompetenshöjning kring kunder 
med komplexa behov 

1 364 600 kr Socialnämnden 

Trygghetsfonden En tryggare och säkrare utemiljö 2 000 000 kr 
över två år 

Kommunstyrelsen, 
Natur- och 
trafiknämnden 

Trygghetsfonden Kommunvakter 6 000 000 kr 
över 2 år 

Kommunstyrelsen 

Trygghetsfonden Tillsammans för ett drogfritt 
Nacka för unga 

1 500 000 kr 
över 1 år 

Kommunstyrelsen, 
Utbildningsnämnden, 
Socialnämnden,  
Arbets- och 
företagarnämnden, 
Kulturnämnden, 
Fritidsnämnden 

Totalt  26 024 600 kr  
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Ärende 
Kommunstyrelsen fattade beslut om att inrätta fyra framtidsfonder den 21 december 2020 i 
enlighet med politikerinitiativet – Inrätta 4 framtidsfonder i Nacka, för utveckling, 
kompetens, trygghet och miljö från den 6 oktober 2020.  Fonderna är tänkta att stimulera 
effektivare och smartare lösningar, ge Nackasamhället större mervärde och möjliggöra 
utveckling och innovation som inte annars varit möjliga i närtid. Samtidigt fattades beslut 
om vilka kriterier som ska vara uppfyllda för att kunna beviljas medel ur fonderna. Den 22 
februari 2021 fattade kommunstyrelsen vidare beslut om hur hantering av fonderna rent 
praktiskt ska gå till i organisationen.  
 
Kommunstyrelsen ska besluta om hur medlen får användas och beviljar medel från dessa 
fonder. Ansökan om medel ur fonderna hanteras en gång per tertial och ansökan 
undertecknas av direktör eller motsvarande för berörd process eller verksamhet. Hur 
beviljade medel har använts och vilket resultat som har uppnåtts kommer att följas upp av 
kommunstyrelsen. 
 
Efter behandling av ärendet i kommunstyrelsen arbetsutskott den 12 oktober 2021 har 
ytterligare en ansökan om medel ur framtidsfonderna avseende vård och underhålls-
inventering av Nacka kommuns konstsamling. tillkommit. Av denna anledning har 
justeringar i tjänsteskrivelsen och dess bilagor markerats med röd text för att visa på vad 
som ändrats sedan ärendet behandlades i utskottet. 
 
I tertial 2 2021 inkom 11 ansökningar om totalt 39 633 330 kr till tre av framtidsfonderna 
enligt bilaga 1. Det inkom ingen ansökan till miljö- och klimatfonden.  
 
Utifrån sitt uppdrag rekommenderar fondrådet att medel om totalt 26 024 600 kr beviljas 
ur framtidsfonderna till projekten Stärkta kommunikationsinsatser näringsliv, Digitalisering 
av bygglovsenhetens arkiv, Vercity, Ett modernt kundval, Vård- och underhållsinventering 
av kommunens konstsamling för utlåning, En tryggare och säkrare utemiljö, 
Kommunvakter och Tillsammans för ett drogfritt Nacka för unga.  
 
Nästa tilldelning sker i samband med fastställande av tertialbokslut för tertial 3 2021. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling den 
22 oktober 2021 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §151 
Bilaga 1 Sammanställning ansökningar tertial 2 2021 
Bilaga 2 Ansökan Stärkta kommunikationsinsatser näringsliv 
Bilaga 3 Ansökan Digitalisering av bygglovsenhetens arkiv 
Bilaga 4 Ansökan Vercity 
Bilaga 5 Ansökan Ett modernt kundval 
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Bilaga 6 Vård- och underhållsinventering av kommunens konstsamling för utlåning 
Bilaga 7 Ansökan Kompetenshöjning kring kunder med komplexa behov 
Bilaga 8 Ansökan En tryggare och säkrare utemiljö 
Bilaga 9 Ansökan Kommunvakter 
Bilaga 10 Ansökan Tillsammans för ett drogfritt Nacka för unga 
Bilaga 11 Sammanställning orsaker ansökningar som ej gick vidare tertial 2 2021 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det reviderade förslaget från stadsledningskontoret och 
enheten för strategisk stadsutveckling. I yrkandet instämde Gunilla Grudevall Steen (L), 
Hans Peters (C) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – det reviderade förslaget 
från stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling – och finner att 
kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau för Moderaterna, Hans Peters för Centerpartiet, Anders Tiger för 
Kristdemokraterna lät gemensamt anteckna följande: 
”Nacka har en stark och stabil ekonomi och tack vare ett rekordstort överskott år 2020 har 
vi kunnat inrätta fyra Framtidsfonder. Pengarna, 125 miljoner kronor, ska kunna användas 
för angelägna satsningar utöver det vanliga för att göra Nacka ännu bättre. Idag beslutar vi 
att använda 26 miljoner kronor för bl a ökad trygghet, förbättring av näringslivsklimatet 
och digitalisering för att underlätta valfrihet och bygglovhantering. 
De tre trygghetsprojekten (Kommunvakter, En tryggare och säkrare utemiljö samt 
Tillsammans för ett drogfritt Nacka för unga) på tillsammans 9,5 miljoner kronor är en del 
av Alliansens samlade insatser för att öka tryggheten i Nacka. I budgeten för 2022 kommer 
vi att föreslå ytterligare åtgärder på ca 10 miljoner kronor för arbete mot våld i nära 
relationer, hedersförtryck, avhopparverksamhet, förebyggande verksamhet för barn och 
unga, mer öppenvård för unga mm. Detta är alltså nya satsningar på 20 miljoner kronor 
utöver det sk Trygghetspaketet på 6 miljoner som lanserades 2018 och bl a innehåller en 
bred palett av åtgärder med ökade resurser till Polarna, övervakningskameror, belysning, 
stöd till nattvandrarna, en social insatsgrupp mm. 
Vi är väldigt bestämda i att Nacka ska vara ett tryggt samhälle, tryggt mot brott och tryggt 
att växa upp i. Så a ̈r det i stor utstra ̈ckning. Polisens trygghetsundersökning, som 
publicerades förra veckan, visar att Nackaborna känner sig lite tryggare än tidigare och att 
oron för att utsättas för brott har minskat något. Samtidigt är det tydligt att den organiserad 
gängkriminaliteten med skjutningar och knivskärningar och öppen droghandel ökar i 
regionen i stort. Vi ska göra allt vi kan för att detta inte ska få fäste i Nacka. 
En kommuns möjligheter att agera mot grov kriminalitet är dock tämligen begränsade, det 
är polisiära resurser och tydligare lagstiftning som behövs. Dessvärre har antalet poliser i 
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Nackas lokalpolisområde minskat sedan 2015 då S-MP-regeringen tillträdde, trots att vi 
blivit fler invånare. När polisresurserna minskar, så ökar utrymmet för kriminalitet att växa. 
I avvaktan på fler poliser är vi beredda att pröva Kommunvakter som ska kunna agera 
brottsförebyggande och lugnande, men givetvis inte ta över polisens arbete eller med 
polisens befogenheter. Vi avser att ta initiativ till att områden i Nacka får förordnanden 
med ordningsvakter, sk LOV 3-områden. I budgeten för 2022 återkommer vi med 
utförligare beskrivning av det brottsförebyggande arbete vi vill förstärka i Nacka. 
Slutligen, det är värt att notera att oppositionspartierna motsatt sig de åtgärder som ledde 
till att vi fick ett överskott och kunde skapa Framtidsfonderna (främst 
fastighetsförsäljningar i Norra Skuru och utanför stadshuset, effektivare flyktingmottagande 
och bantad administration). Vänsteroppositionens politik hade alltså inneburit att vi inte 
hade kunnat göra de här satsningarna från Framtidsfonderna. ” 
 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
”Nacka kommun har en relativt stor konstsamling som har byggts upp under årens lopp 
och som lånas ut för att berika miljön i kommunala verksamheter. Det är ett stort värde i 
detta men ska verksamheten vara meningsfull måste konstverken också underhållas. 
Liberalerna ser med tillfredsställelse på det projekt som pågår gällande en totalöversyn av 
kommunens konstsamling. Mot bakgrund av att en stor del av arbetet är av 
engångskaraktär är det en bra idé att finanseria insatsen via ett användande av fonderade 
medel.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Framtidsfonderna är tänkta att användas för utveckling, kompetens, trygghet och miljö 
och att stimulera effektivare och smartare lösningar mm. Ingen av de beviljade anslagen 
gick till miljöinsatser för framtiden med mervärde som möjliggör utveckling och 
innovation. Det är beklagligt att Nacka fortfarande backar efter i miljöutvecklingen i landet, 
något som borde st högst upp på agendan av angelägna satsningar. 
En helt annan verksamhet som borde få en satsning värd namnet är den ideella 
verksamheten som bedrivs i Saltsjöbaden för äldre under ledning av PRO och som nu har 
meddelats om uppsägning av sin lokal och inga medel till verksamhet/hyra. Visserligen 
lägger man skattemedel på lokal och personal i centrala Nacka i form av en träffpunkt för 
äldre, CA 1.8 miljoner kr + en tjänst, ca 500.000 kr. Det är då svårt att förstå att man inte 
satsar också i de övriga trekommundelarna i proportion till antal äldre över 65 år. Nacka 
säger sig vara en äldrevänligkommun. Man frågar sig på vad sett och vilka parametrar som 
gäller för att få kalla sig det. För en blygsam summa av 110.000 kr per år så har kommunen 
en resurs av en lokal med varierad verksamhet och social kontakt för äldre, nödvändig AV-
utrustning och personer som jobbar ideellt. 
De som kan och är engagerade i äldrefrågor vet säkert att äldre personer med eller utan 
rullatorer, i t ex Saltsjöbaden, Ältaområdet eller Boo, sällan åker till centrala Nacka för att 
träffa sina grannar och bekanta i en träfflokal i centrala Nacka. En äldreverksamhet av detta 
slag är av naturen mycket lokal och behöver finnas med likvärdig standard i Nackas fyra 
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delområden. Det kan väl inte vara så att föreningen i Saltsjöbaden har fått avslag på ett 
bidrag som skulle klara verksamheten för att det är PRO som håller i uthyrningen? Alla 
föreningar och t ex SPF är välkomna att hyra och nyttja lokalen. SPF stöder också kravet 
på att denna viktiga verksamhet ska vara kvar. Det är väl inte så att vi redan efter att 
pandemin har minskat, har glömt att vi behöver satsa mer på den kraftigt växande gruppen 
äldre och deras behov. Apropå angelägen äldreverksamhet så skulle en hiss för seniorerna 
på Danviksklippan också kunna vara en mycket angelägen framtidssatsning. Behoven i 
Saltsjöbaden borde ligga mycket högt upp på listan över angelägna saker under en tid då 
pandemi och ensamhet har försvårat många äldres tillvaro oc mot bakgrund av de 
ekonomiska anslag som staten gav till Nacka kommun för att förbättra detfysiska och 
psykiska läget för äldreverksamhet vet vi att man har råd.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Framtidsfonderna ser ut som en alternativ budgetprocess. Först ska alliansen minska 
verksamheternas budgetar genom utebliven pris och lönekompensation och sedan kunna 
erbjuda fonderade skattemedel till riktade projekt. Det blir orimligt att verksamheterna år 
efter år behöver minska eller dra ner på verksamheter när det redan finns inbetalda 
skattemedel som alliansen lagt i en egen pott (framtidsfond) som delas ut efter beslutas i 
kommunstyrelsen. Så har kommunfullmäktige blivit ett rundningsmärke.  
Trygghetsfrågor får stora anslag ur trygghetsfonden bland annat 6 Mkr för kommunvakter. 
Vänsterpartiets politik för att öka tryggheten är: Bättre och utökad skolhälsovård, 
speciallärare, utökade satsningar på fritidsverksamhet även kvällar och helger. Det är viktiga 
att erbjuda bra fritidsaktiviteter under lov. Det behövs även mer idrott och 
kulturverksamheter som erbjuder drop-in tillfällen som komplement till den ordinarie 
förenings och kursverksamheten.  Utökade satsningar på det sociala området med fler 
fältassistenter eller motsvarande behövs också. 
Vi tror helt enkelt att den vanliga budgetprocessen med utökade budgetar för att öka den 
sociala hållbarheten är bättre än kommunvakter som går på bidrag från kommunen.” 
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§ 336 KFKS 2021/976 

Julgåva till kommunens medarbetare 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att kommunens medarbetare ska ges en julgåva 
i form av en presentcheck om 500 kronor som tack för fina insatser under 
coronapandemin. 
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att kostnaden för julgåvan tas ur kommunstyrelsens budget 
för oförutsedda behov. 

Ärende 
Nacka kommun vill återigen uppmärksamma alla de fantastiska insatser som kommunens 
medarbetare har gjort under pandemin och ge en julgåva i form av en presentcheck om 500 
kronor. Kommunens medarbetare kommer att kunna nyttja presentchecken hos det lokala 
näringslivet i Nacka på motsvarande sätt som i fjol. Julgåvan förväntas därmed stödja det 
lokala näringslivet i kommunen. Kostnaden för gåvan, som föreslås finansieras ur 
kommunstyrelsen budget för oförutsedda behov, beräknas uppgå till cirka 1,8 miljoner 
kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §153 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 29 september 2021 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Hans Peters 
(C), Khashayar Farmanbar (S) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi har inget emot att personalen får en julgåva, vår engagerade och professionella personal 
förtjänar all uppmuntran och erkännande, inte bara nu. Men förutom chokladboxar, 
applåder och symboliska engångsbelopp behövs ett återkommande arbete med förbättrade 
villkoren. Det handlar om fler kollegor och tillräckliga resurser för att medarbetarna ska 
kunna utföra sitt arbete utan att drabbas av ohälsosam stress. Alla år av alliansens ständiga 
nedskärningspolitik vägs knappast upp av denna gåva, även om den så klart kan vara 
välkommen.” I protokollsanteckningen instämde Tomas Ottosson för Vänsterpartiet. 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att det är bra att kommunen på detta sätt visar sin uppskattning för det 
arbete kommunens medarbetare lagt ner för att kommunen ska nå de höga resultat som 
man gör. Däremot så tycker vi att man ska utreda dels hur detta genomförs ur ett rent 
konkurrensneutralt synsätt, vi är oroliga att detta i vissa brancher kan vara att tillskjuta 
pengar till kommunal verksamhet och inte kompensera verksamheter drivna i enskild form. 
Vi tycker också att man ska utreda om det går att utforma dessa gåvor så att det också kan 
täcka in en del av våra kommunfinansierade tjänster. Vi vet att det finns en massa 
engagerade personer som arbetar för att skapa mervärde till sina kunder och för 
kommunen, jag tänker t.ex. på den pedagogiska omsorg och föräldrarkooperativ som vi har 
i kommunen. Även de är är förtjänta av ett stort tack från oss för det arbete som de gör 
och som nu blir lämnade helt utanför.” 
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§ 337 KFKS 2021/977 

Vaccinationscheck till kommunens medarbetare 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att kommunens medarbetare ska ges en vaccinationscheck 
mot säsongsinfluensa som ett led att minska smittrisk och främja hälsa. 
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att kostnaden för vaccinationschecken tas ur 
kommunstyrelsens budget för oförutsedda behov. 

Ärende 
Nacka kommun vill återigen ge kommunens medarbetare en vaccinationscheck för att som 
en skattefri personalförmån få vaccin mot säsongsinfluensan. Kommunens medarbetare 
kommer att kunna nyttja vaccinationschecken på motsvarande sätt som i fjol. Genom att ge 
kommunens medarbetare en vaccinationscheck förväntas det såsom i fjol leda till en lägre 
korttidssjukfrånvaro även under årets första månader 2022. Kostnaden för 
vaccinationschecken, som föreslås finansieras ur kommunstyrelsen budget för oförutsedda 
behov, beräknas uppgå till ca 500 tkr. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §154 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 29 september 2021 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Khashayar 
Farmanbar (S), Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att förslaget är väldigt bra och stödjer det. Samtidigt så vill vi också 
påpeka vikten av att enskilda anordnare inom t.ex. hemtjänst, äldrevård och förskola också 
vaccinerar sin personal. Eftersom vi riskerar att få en ganska tuff influensasäsong som 
påfrestar verksamheter som redan är tröttkörda av den utdragna pandemin så tycker vi det 
är viktigt att kommunen ser till brukarna och kundernas bästa och inleder en dialog kring 
detta med de enskilda anordnarna. Nackalistan är inte främmande för att även 
subventionera vaccin för personal i enskilda verksamheter som vi anser vara viktigt för 
Nackas barn och äldre.” 
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Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Förslaget innebär att kommunens personal får bättre möjligheter att vaccineras mot 
säsongsinfluensan. Det är bra för äldre och barnen och minskar risken för smittspridning. 
Det är också bra för personalen som får bättre möjlighet att hålla sig friska. De som 
verkligen skulle behöva detta är all personal inom hemtjänsten och äldreomsorgen för att 
minimera smittspridning till Nackabor som får omsorg. Detta förslag omfattar enbart 
kommunanställd personal, medan det idag inte ens finns någon kommunal hemtjänst. 
Därför omfattas inte en enda av den hemtjänstpersonal som jobbar med kommunens äldre. 
Det här är ett tydligt exempel på när huvudlös och långtgående privatisering kombineras 
med nedskärningspolitik, och en flathet när det gäller att kunna ställa krav på utförare. Det 
är också detta som utgör kärnan i den moderata modellen för Nacka.”.” I 
protokollsanteckningen instämde Tomas Ottosson för Vänsterpartiet.  
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§ 338 KFKS 2015/783-251 

Markanvisningstävling i stadsbyggnadsprojektet 
Sydvästra Plania, Sickla 
Exploateringsenheten Nacka stad 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att genomföra en markanvisningstävling i 
stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania i huvudsak enligt förutsättningar som redovisas i 
tjänsteskrivelse daterad den 21 september 2021. 

Ärende 
Stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania har pågått sedan 2016. Kommunstyrelsen 
beslutade i december 2020 att ge exploateringsenheten Nacka stad i uppdrag att arbeta 
vidare med stadsbyggnadsprojekt Sydvästra Plania enligt inriktningsbeslut (KFKS 
2015/670–052). 
 
Exploateringsenheten Nacka stad föreslår att marken inom stadsbyggnadsprojektet 
Sydvästra Plania anvisas genom en markanvisningstävling under hösten 2021. Syftet med 
tävlingen är att hitta en byggaktör som vill utveckla Sydvästra Plania utifrån 
inriktningsbeslutet. 
 
Tävlingsbidragen föreslås utvärderas både på angivet pris uttryckt som 
kronor/kvadratmeter ljus BTA bostad och på gestaltning samt hur kvarteren tillgodoser de 
olika funktionernas behov och samverkan på platsen. Pris för kvadratmeter BTA lokal 
kommer att vara ett fast pris och anges i tävlingsinbjudan. Det tävlingsförslag som erbjuder 
det högsta anbudet samt de anbud som ligger inom 10 procent från det högsta anbudet 
kommer att utvärderas vidare på gestaltning och samverkan med andra funktioner på 
platsen. Bostäderna föreslås ha fri upplåtelseform och marken ska överlåtas till den 
vinnande tävlingsdeltagaren. Försäljningen av den kommunala marken förväntas generera 
ett överskott till kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 oktober 2021, §196 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad 21 september 2021 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet instämde 
Gunilla Grudevall Steen (L), Hans Peters (C)och Anders Tiger (KD).  
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Khashayar Farmanbar (S) yrkade att förslaget skulle avslås. I yrkandet instämde Mikael 
Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V) och Esa Örmä (SD).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Sidney Holm (MP) avstod från att delta i beslutet.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Vi socialdemokrater står upp för att Nackas stadsplanering ska ta god hänsyn till 
utrymmen för idrott, kultur och grönt. Vi vill lyssna på och utveckla våra förslag 
tillsammans med föreningar, näringsliv och närboende. 11-spelarplan på Sicklavallen och en 
sammanhängande idrottspark är en viktig del av Sicklas utveckling. Detta beslut går emot 
den visionen. Att majoriteten dessutom väljer att gå vidare med detta beslut när inte ens 
deras alternativa placering långt ut i Källtorp har fått grönt ljus är helt enkelt 
omdömeslöst.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan. 
 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet.  

Protokollsanteckningar 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet kan acceptera en lösning med två 7-spelarplaner på Sicklavallen vilken ger en 
dubblering av dagens fotbollsyta. Detta förutsatt att det byggs två 11-spelarplaner vid 
Källtorp. Dock vill vi inte vara med och fatta ett beslut om markanvisning förrän vi har sett 
den faktiska storleken på 7-spelarplanerna med tillhörande uppvärmningsytor, och är 
förvissade om att 11-spelarplanerna vid Källtorp verkligen blir av. Vi kan tycka det är en 
märklig ordning att gå ut med en markanvisningstävling där det ingår att placera in en 
fotbollsplan i planområdet, utan att först mer exakt specificera storlek på bollplan inklusive 
uppvärmningsytor.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi vill utveckla Sickla skolområde med en upprustad och lite större skola, ytterligare en 7-
spelarfotbollsplan och nya trevliga bostäder. Sammantaget kommer det att bli ett attraktivt 
och grönt område med nära till allt. För att komma vidare i planeringen behöver vi nu 
knyta till oss en skicklig fastighetsaktör som vi kan arbeta tillsammans med för att utveckla 
området.   
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För övrigt arbetar vi för att anlägga 2 st 11-spelarplaner i Källtorp, några kilometer från 
Sickla skola. De kommer att bli ett viktigt tillskott för ungdomar som spelar fotboll.” I 
protokollsanteckningen instämde Gunilla Grudevall Steen för Liberalerna, Hans 
Peters för Centerpartiet och Anders Tiger för Kristdemokraterna. 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna konstaterar att behovet är oundgängligt av den 11-
mannafotbollsplan som projektet dock i stället hotar. Sickla med kringliggande 
tätortsbebyggelse är i oavvisligt behov av idrottsytor för barn och ungdomar, och planytan i 
fråga behövs både för fotboll och eventuell annan ytkrävande idrottsaktivitet som kan 
komma ifråga. Det hela är en fråga om att tillgången till idrottsytor helt enkelt måste hålla 
åtminstone jämna steg med utvecklingen av den befolkning varav en stor del efterfrågar 
möjligheter till idrott. 
De två småplanerna som ställs i utsikt som ersättning har tydlig karaktär av ”fåglar i 
skogen”, och på den grunden måste Sverigedemokraterna kräva att 11-mannaplanen 
bevaras i sitt nuvarande skick med oförändrad tillgänglighet och användbarhet.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan står fast vid målet om att bygga en levande stad, även i Nackas västra delar. 
För att uppnå det och inte skapa en trång sovstad, behövs det prioriteras plats för idrott, 
fritid, lekplatser och möten och allehanda verksamhetslokaler. Då kan det inte som nu 
byggas stora hus på varenda kvadratmeter utan den populära bollsporten fotboll behöver 
också fortsatt få finnas på en central plats i västra Nacka Därför vill Nackalistan och 
Socialdemokraterna, i vars yrkande vi instämde i, ha en 11-spelarplan på del av den mark 
som nu planeras för annat.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Markanvisningstävlingen i stadsbyggnadsprojektet sydvästra Plania borde innehålla andra 
urvalskriterier än högstapris för marken. Vänsterpartiet anser det viktigare med att 
stadsbyggnadsprojektet kan uppfylla klimatmålen för Nacka och Sverige. Det kan vara ett 
fastpris och anbuden utvärderas efter klimatnytta, plusenergihus och hur byggnaderna 
interagerar med skola, köpcentrum och fotbollsplanerna. Självklart även att exploatören 
använder kollektivavtal eller motsvarande och har ett inarbetat arbetssätt som omöjliggör 
företagskriminalitet med tillhörande vidriga arbetsförhållanden.  
Projektet sydvästra Plania är numera uppdelat i två projekt, ett för Sicklaskola och ett för 
stadsbyggandet i sydvästra Plania. Det omöjliggör Sicklavallen och en 11 spelarplan. Nu 
planeras för två mindre fotbollytor men i olika detaljplaner och det är osäkert om båda kan 
bli av. Det är ett problem med att ta mindre beslut ett i taget vilket omöjliggör överblick 
över hela området. Det är tyvärr grönområden, kultur och idrott som planeras sist och får 
lägsta prioritet. Barns behov passar inte in i den marknadsekonomiska modellen, de har 
ännu inte uppgraderats till ”homo economicus” och betalar inte skatt. Samtidigt är det 
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dessa fortfarande olönsamma individer som ska fortsätta och ta över samhällsutvecklingen 
och vårt ansvar att lämna ett fungerande samhälle är stort. Vänsterpartiet anser att det 
behöver planeras en idrottsplats, Sicklavallen i området innan det går att bevilja medel för 
upprustning och tillbyggnad av Sickla skola.” 
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§ 339                                                      KFKS 2021/307, 2020/40, 2019/425 

Tilldelning av utökad budget för stadsbyggnadsprojekt 
Henriksdalsbacken, Västra Nacka Stad 
Exploateringsenheten Nacka stad 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar utökad budget för stadsbyggnadsprojekt Henriksdalsbacken, 
projektnummer 93102495, med 3,2 miljoner kronor nettoinkomst, vilket tas i anspråk från 
budgetram för stadsbyggnadsprojekt inom Nacka stad för år 2021-2023. Detta fördelat på 
9,3 miljoner kronor i inkomster och 6,1 miljoner kronor i utgifter. 

Ärende 
Stadsbyggnadsprojekt Henriksdalsbacken söker budgetjustering om 9,3 miljoner kronor i 
inkomster och 6,1 miljoner kronor i utgifter för arbete fram till antagen detaljplan. 
Intäktsökningen beror på att planintäkter inte fanns med i tidigare beviljad budget. 
Kostnadsökningen beror på att projektkalkylen har utvecklats sedan tidigare budgetbeslut 
då medel för stadsbyggnadsprojekt i tidigt skede tilldelades. Budgetjusteringen grundas på 
en kalkyl för hela detaljplaneskedet fram till antagen detaljplan. 
 
Projektets totala utgifter fram till antagen detaljplan bedöms nu uppgå till 11,1 miljoner 
kronor jämfört med tidigare beviljade budget på 5 miljoner kronor och projektets intäkter 
bedöms till 9,3 miljoner kronor jämfört med tidigare beviljad budget på 0 kronor. 
Projektets nettokostnad fram till antagen detaljplan bedöms bli 1,8 miljoner kronor. 
Projektet som helhet kommer dock generera ett överskott till kommunen i form av 
markintäkter. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 oktober 2021, §197 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad och planenheten daterad den 20 
september 2021 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att förslaget skulle avslås.  
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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Khashayar Farmanbar (S), Sidney Holm (MP), Esa Örmä (SD) och Tomas Ottosson (V) 
avstod från att delta i beslutet.  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi socialdemokrater står upp för att Nackas stadsplanering ska ta god hänsyn till 
utrymmen för idrott, kultur och grönt. Därför ville vi inte bygga i Trolldalen. Nu har 
beslutet fattats av fullmäktige, men vi vill inte medverka till detta beslut som innebär att 
genomföra ett dåligt beslut.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet avstår från att delta i beslutet. Vi föreslog redan 2016 en omplacering av 
bostäderna för att bevara den viktiga skogen i Trolldalen, som rekreationsyta, grön 
spridningskorridor och bevarare av biologisk mångfald, t.ex. Vårt förslag var att flytta 
bebyggelse från platån ner mot viken och mot Kvarnholmsvägen, något vi då av andra 
partier hånades för som förslag då det ansågs omöjligt. Sedermera planerades bebyggelsen 
om i linje med vårt av andra utdömt ”populistiska” förslag, vilket visar att det faktiskt gick 
att spara en större del av denna viktiga gröna lunga. Senare har det också visat sig att 
strandskyddet för Svindersviken kanske inte är hugget i sten. 
Trolldalen med sina hundraåriga träd, våtmark, berghällar, växter och djur är oerhört viktig 
för närboende och i ett större perspektiv som grön kil och spridningskorridor. Miljöpartiet 
anser att det hade varit bättre att börja med etappen där hissen ingår, och om vi redan 2016 
hade ansökt om förändrat strandskydd hade bebyggelse ner mot Svindersviken istället för 
uppe på berget kanske varit möjlig idag.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna finner att projektet i fråga bara är en aspekt av den olyckliga 
överexploatering som alliansen låter drabba hela det värdefulla naturområdet norr om 
Svindersviken – Ryssbergen, Trolldalen med mera. Hela detta projekt i alla dess delar, som 
drabbar ett unikt naturområde nära Stockholms centrum, måste avvisas, och det gäller även 
denna utökade budget med tilldelning av ännu större projektmedel.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Den nuvarande inriktningen på stadsbyggnadsprojektet Henriksdalsbacken är inte det 
förslag som Vänsterpartiet anser vara möjligt att stödja. Det är orimligt att bebygga skogen 
i Trolldalen. Ny bebyggelse ska ske på redan ianspråktagen mark och det är möjligt på 
västrasidan av Henriksdalsbacken. Det lämnar Trolldalsskogen ifred så den kan fortsätta 
leverera välmående för de boende i närheten och alla viktiga ekosystemtjänster som en stad 
behöver. Det handlar om att inte tulla mer på möjligheter för biologisk mångfald och att 
det finns fungerande spridningskorridorer. Sen är vi positiva till blandade upplåtelseformer 
med hyresrätter i beståndet och kooperativ men inte i den sista kvarvarande skogen på 
Kvarnholmen.” 
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Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”När planprogrammet för Henriksdal antogs av kommunstyrelsen 2018-01-15 yrkade S och 
V bifall till förslaget, men ville ha en annan ordning på var man skulle börja bygga först. Nu 
säger sig båda partierna inte längre vilja skapa fler lägenheter – både hyresrätter och 
bostadsrätter – här. Politik måste, för att vara trovärdig, vara långsiktig och konsekvent. 
Det är inte seriöst att tvärvända hela tiden. Det här ärendet handlar dock inte om man ska 
bygga längs Henriksdalsbacken eller inte, utan om att bevilja medel för det vidare arbetet 
med en detaljplan som tar hänsyn till såväl bostadsbehov som natur- och friluftsvärden i 
området. Och som dessutom innebär minskade kostnader för skattebetalarna. Tyvärr 
verkar vare sig S eller V bry sig särskilt mycket om vare sig skattepengar eller 
bostadsbristen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Att exploatera i detta område har Nackalistan motsatt sig mot bakgrund av de värdefulla 
naturvärden i Stockholms närhet som då går förlorade. Nackalistan yrkar avslag för 
tydlighets skull för att visa att vår inställning är fortsatt kritisk till den föreslagna 
exploateringen.” 
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§ 340 KFKS 2021/116, 2021/657 

Inriktningsbeslut för Tollareslingan, 
stadsbyggnadsprojekt för bostäder och detaljplan, del av 
fastigheten Tollare 1:16, i Boo 
Antagande av startpromemoria och godkännande av principöverenskommelse 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att anta startpromemorian för stadsbyggnadsprojekt 
Tollareslingan enligt bilaga 1 till detta ärende, och uppdrar därmed till planenheten att ta 
fram förslag till detaljplan. 
 
2. Kommunstyrelsen ingår föreslagen principöverenskommelse med Bonava Sverige AB 
för del av fastigheten Tollare 1:16 enligt bilaga 2 till detta ärende. 

Ärende 
Projektets övergripande syfte är att möjliggöra en radhus- och flerbostadshusbebyggelse 
längs gatan Tollareslingan. Bebyggelsen ska vara varierad med olika hustyper och 
våningshöjder samt vara väl gestaltad. Den nya bebyggelsen ska samspela med 
Tollareområdets bebyggelsekaraktär och platsens förutsättningar, vidare ska utsikt och 
siktlinjer för planerad bebyggelse längs Tollarevägen bevaras. Syftet är även att möjliggöra 
markparkering längst med gatan. 
 
Projektets mål är att skapa byggrätter för cirka 100 bostäder i tre till fem våningar, 
parkering i garage och markparkering längs med Tollareslingan. 
 
Projektförslaget Tollareslingan överensstämmer med översiktsplanens förslag på täthet. 
Dock överskrider förslaget översiktsplanens angivna exploateringsgrad för hela 
Tollareområdet. Avvikelsen från översiktsplanens exploateringsgrad bedöms motiverad då 
förslaget skapar möjligheter för en mer varierad bostadsbebyggelse, med både radhus- och 
flerbostadshus som kan samspela med befintliga byggnadsvolymer och är bättre anpassad 
till platsens förutsättningar. 
 
Planenheten mottog den 27 februari 2020 en begäran om planbesked för flerbostadshus på 
platsen för tidigare planerad villabebyggelse. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade 
den 3 juni 2020 om att det är lämpligt att pröva åtgärden i en planprocess. 
 
Ett förslag till inriktningsbeslut för projektet togs fram i juni 2021 men återremitterades av 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. Ett nytt förslag till inriktningsbeslut för 
projektet har tagits fram, vilket innehåller de inledande beslut som behövs för att påbörja 
ett stadsbyggnadsprojekt. Inriktningsbeslutet omfattar en startpromemoria som beskriver 
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projektets syfte, mål, förutsättningar och inriktning samt en principöverenskommelse som 
reglerar huvudsakliga ansvars- och kostnadsprinciper. Startpromemoria och 
principöverenskommelse är omarbetad genom att bland annat exploateringsgraden har 
sänkts, med lägre våningsantal och en större variation av hustyper. Vidare har ett 
tydliggörande gjorts avseende de åtgärder som är möjliga inom projektet för att förbättra 
parkering inom intilliggande allmän plats. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 oktober 2021, §198 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka m.fl. enheter daterad den 22 september 
2021 
Bilaga 1 Startpromemoria 
Bilaga 2 Förslag till principöverenskommelse 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade att förslaget skulle avslås. I yrkandet instämde Tomas Ottosson 
(V).  
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet 
instämde Gunilla Grudevall Steen (L).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är ett bättre inriktningsbeslut efter återremissen, men det är några frågor kvar som 
finns att utreda och besvara innan inriktningsbeslutet är acceptabelt för Vänsterpartiet. Det 
gäller exploateringsgraden och hållbarhetsmål och parkeringarna. Kantstensparkeringen 
nämndes inte som ett problem men det anser Vänsterpartiet. Våra synpunkter är att 
kantstensparkering inte anläggs annat än för servicetrafik. Kantstensparkeringen har en 
mycket negativ påverkan på barns trafiksäkerhet, extra mycket i dag då bilarna höjd 
omöjliggör för bilförare att se barn eller korta vuxna bakom en vanlig SUV. Vägverket 
skriver redan 2000 -”De flesta olyckor för gående inträffar när de korsar gatan. Barns 
olyckor tenderar att koncentreras runt speciella platser som korsningar, kring parkerade 
bilar och i backar. Barnen klarar inte att alltid inse farorna i sådana miljöer (Vägverket, 
2000a). Bilarna har dessutom blivit högre sen år 2000.  
När det gäller start PM och mål för hållbart byggande är det dystert att Nacka kommun 
inte anser sig vara en part i förhandlingar med exploatören som kan driva hållbarhetsfrågor 
i stadsutvecklingen. Det går i andra kommuner och i detta fall är kommunen beredd att ge 
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exploatören en anvisning om fler lägenheter som överstigen översiktsplanens antal 
lägenheter för Tollare. Det kunde motivera exploatören att i förhandling uppfylla mål som 
kommunen har för miljö och klimatambitioner i stadsutvecklingen.” 
 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Trafiken i området är redan i dag problematisk och ansträngd. I arbetet med den nya 
planen, med en ökad exploatering som innebär fler boende, måste trafiksituationen och 
möjligheten till parkering utvärderas och det måste ställas krav på en funktionell hållbar 
lösning. Även utformningen och gestaltning (fasader, färger, volymer mm) behöver 
anpassas för att passa väl med den befintliga bebyggelsen i området. Den nya bebyggelsen 
får inte utformas eller bli så hög att den skymmer utsikten för redan byggda bostäder som 
finns och som uppfördes med utgångspunkt att från början på platsen skulle vara 
enbostadshus anpassade till terrängen.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Att exploateringsgraden är överskriden i detta projekt finner Sverigedemokraterna 
olyckligt – den är en spärr mot tanklös överexploatering i allmänhet och i synnerhet här. 
Givet denna nya omfattning av bebyggelse, måste många fler parkeringar till, placerade så 
att de boende har optimal nytta av dem. Även ett rimligt antal gästparkeringar måste ingå. 
Också kollektivtrafik som kan betjäna denna nya stora mängd trafikanter, måste med det 
snaraste överenskommas med regionen.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Exploateringen av hela Tollareområdet är en stor exploatering som debatterades både 
länge och väl innan de olika delplanerna så småningom antogs av Nackas 
Kommunfullmäktige. Även om åsikterna gick isär så landade det i alla fall i ett väldigt 
genomdiskuterat, och enligt den styrande majoriteten, balanserat förslag. Jag anser att den 
balansen i området nu definitivt rubbas om man byter ut Utsiktsgatans försiktigare 
exploatering med villor mot ännu mer flerbostadshus, ännu fler bilar och mindre grönt. Att 
byggherren inte ser någon lönsamhet i villabebyggelse och hellre vill förtäta, beror snarare 
att på att de har betalat ett för högt pris för marken än på brister i den ursprungliga 
detaljplanen.” 
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§ 341 KFKS 2020/738 

Förlängning av markanvisningsavtal för Volten, 
Kraftledningsstråket, Orminge 
Del av fastigheterna Orminge 60:1 och Skarpnäs 1:83 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå tilläggsavtal till markanvisningsavtal för Volten, 
Kraftledningsstråket med Nacka Volten AB avseende del av fastigheterna Orminge 60:1 
och Skarpnäs 1:83 enligt bilaga till tjänsteskrivelsen daterad den 27 september 2021. 

Ärende 
M&P Holding II AB och Nacka kommun har den 13 augusti 2020 träffat 
markanvisningsavtal för Volten, Kraftledningsstråket avseende del av fastigheterna 
Orminge 60:1 och Skarpnäs 1:83. Markanvisningsavtalet har överlåtits till det av M&P 
Holding II AB helägda koncerndotterbolaget Nacka Volten AB. Då detta avtal löper till 
och med den 28 oktober 2021 krävs nu en förlängning av markanvisningsavtalet. Arbetet 
med planläggning pågår men har blivit något försenat. Motparten är aktiv deltagare och 
därför ser Nacka kommun inte någon anledning att inte förlänga markanvisningsavtalet. 
Markanvisningsavtalet föreslås förlängas till den 28 oktober 2022. 
 
Med anledning av ovan föreslås kommunstyrelsen ingå föreslaget tilläggsavtal till 
markanvisningsavtalet vilket innehåller överenskommelse om förlängning av 
markanvisningsavtalets giltighet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 oktober 2021, §203 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 27 september 2021 
Bilaga 1 Förslag till tilläggsavtal till markanvisningsavtal för Volten, Kraftledningsstråket 
med Nacka Volten AB avseende del av fastigheterna Orminge 60:1 och Skarpnäs 1:83 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Denna detaljplan kommer att medföra viss miljöpåverkan vilket är beklagligt. Nackalistan 
kan ändå gå med på exploateringen då påverkan är marginell och exploateringen sker i 
kanten av redan ianspråktagna områden och inte är så omfattande. Vi anser att det är 
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positivt med radhusen i trä och förutsätter att stor hänsyn tas till de synpunkter som 
kommer in för planens genomförande. Mot bakgrund av ovanstående bifaller Nackalistan 
den föreslagna planen.” 
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§ 342 KFKS 2021/1020 

Remiss – Kommuner mot brott (SOU 2021:49) 
Yttrande till Justitiedepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrande enligt bilaga 1 till protokollet.  

Ärende 
I utredningen Kommuner mot brott redovisas förslag som bland annat innebär att 
kommunerna ska kartlägga och analysera brottsligheten inom sina geografiska områden och 
ta ställning till behovet av brottsförebyggande åtgärder. Kommunerna föreslås även ta 
ansvar för samordningen av det brottsförebyggande arbetet samt inrätta en funktion som 
bland annat stöder kommunens arbete internt och utgör en kontaktyta mot externa aktörer. 
Utredningen föreslår även att Brottsförebyggande rådet ska analysera kommunernas behov 
av stöd med anledning av uppgifterna i lagen samt att länsstyrelserna förstärker sitt stöd till 
kommunerna inom ramen för deras befintliga brottsförebyggande uppdrag. I förslag till 
yttrandet redovisas kommunens synpunkter över betänkandet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 18 oktober 2021 
1. Utdrag ur SOU 2021:49 – Sammanfattning och lagförslag 
2. Förslag på yttrande 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till eget förslag till yttrande (se bilaga 1). I yrkandet instämde 
Hans Peters (C), Anders Tiger (KD) och Esa Örmä (SD).  
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till eget förslag till yttrande (se bilaga 2).  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till eget yttrande (se bilaga 3).  
I yrkandet instämde Sidney Holm (MP), Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Mats Gerdaus 
yrkande. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 
 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
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”Vänsterpartiet reserverar sig till förmån för S förslag till beslut.” 
 
Gunilla Grudevall Steen reserverade sig för Liberalerna. 
 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
” Nackalistan stödjer Socialdemokraternas förslag till yttrande som vi anser är mer avvägt 
och överensstämmande med våra åsikter i frågan. Vi tycker att Nacka kunde göra mycket 
mer vad det gäller det brottsförebyggande arbetet, naturligtvis i samverkan med polis. Vi 
delar Majoritetens bild av att det behövs fler lokalt placerade poliser i kommunen. 
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§ 343 KFKS 2021/916 

Remiss – Vägledning om tillsyn och prövning av hamnar 
Yttrande till Naturvårdsverket 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrande över remissen i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 22 oktober 2021. 

Ärende 
Naturvårdsverket har arbetat fram en ny vägledning om tillsyn och prövning av hamnar 
enligt miljöbalken. Vägledningen vänder sig till tillsynsmyndigheter och kan även vara ett 
stöd till myndigheter som deltar i miljöprövning och verksamhetsutövare. I Nacka finns 
bland annat anläggningen Bergs oljehamn, som berörs av vägledningen. Vägledningen 
bedöms kunna innebära ett bra stöd vid viss tillsyn av hamnar. Gällande oljehamnar och 
oljelager bör vägledningen ses över hur den kan kompletteras i vissa delar som avser 
myndighetsvägledning. Ärendet bereds av miljö- och stadsbyggnadsnämnden och beslut 
om yttrande tas av kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben den 22 oktober 2021 
1. Förslag till yttrande 
2. Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 oktober 2021, § 188 
3. Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, § 161 
4. Remiss 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från juridik- och kanslistaben.  
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§ 344 KFKS 2021/874 

Remiss – Naturvärdesinventering (SIS-remiss 21574) 
Yttrande till Svenska Institutet för Standarder 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrande över remissen i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 22 oktober 2021. 

Ärende 
Syftet med en reviderad utgåva av standarder för naturvärdesinventering är att skapa ett 
ramverk med gemensamma termer, krav och principer som kan användas vid kartläggning 
och värdering av biologisk mångfald. Remissen har beretts i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden där ett förslag till yttrande har tagits fram som kommunstyrelsen 
föreslås anta. Av förslag till yttrande framgår bland annat att det är av stor vikt att den nya 
utgåvan av standarden inte påverkar kostnader och handläggningstider för plan- och 
byggprocesser och att SiS bör klargöra innebörden i att standarden är frivillig. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben den 22 oktober 2021 
1. Förslag till yttrande 
2. Protokollsutdrag miljö och stadsbyggnadsnämnden den 20 oktober 2021, § 189 
3. Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, § 162 
4. Remiss 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från juridik- och kanslistaben.  
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§ 345 KFKS 2021/871 

Remiss – Handlingsplan för klimatanpassning av 
Stockholms stad 
Yttrande till Stockholm stad 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta enheten för stadsutvecklings förslag till yttrande enligt 
bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 28 september 2021. 

Ärende 
Nacka kommun har beretts möjlighet att yttra sig över Stockholms stads Handlingsplan för 
klimatanpassning 2021–2024. Enheten för strategisk stadsutveckling har granskat 
underlaget. Bedömningen är att handlingsplanen och dess aktiviteter i sin nuvarande 
detaljeringsgrad inte har några direkta konsekvenser för Nacka kommun. I förslag till 
yttrande uppmärksammas Stockholms stads och Nacka kommuns gemensamma system, 
exempelvis gemensamma vattenförekomster och dricksvattenförsörjning via Mälaren som 
särskilt viktiga att samverka kring. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §163 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 28 september 2021 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Stockholms stad Handlingsplan för klimatanpassning 2021–2024 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Klockan är fem i tolv. Det brådskar att klimatanpassa det mesta som går för att uppnå 
klimatmålet år 2030. Fortfarande är Östersjöns vatten vid t ex inloppet mot Nackas norra 
kust och i östra delen av Stockholm inte godtagbart. Dricksvattenförsörjningen via Mälaren 
är också en viktig framtidsfråga där man måste ha beredskap inför hundraårsregn och 
andra klimat- och tekniska svårigheter som kan uppstå. Dessa saker är livsviktiga och 
behöver prioriteras på alla nivåer liksom statusen för Östersjöns vatten som hör till de mest 
förorenade haven i världen.” 
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§ 346 KFKS 2021/766 

Remiss – Avfallskoder för litium-jonbatterier samt 
klassning av alkaliska batterier som farligt avfall 
Yttrande till Miljödepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 29 
september 2021. 

Ärende 
Nacka kommun har fått möjlighet att lämna synpunkter på Naturvårdsverkets skrivelse 
Avfallskoder för litium-jonbatterier samt klassning av alkaliska batterier som farligt avfall. 
Bedömningen är att förslagen i skrivelsen att klassa aktuella batterier som farligt avfall är 
positivt ur ett miljöperspektiv. Ett förslag till yttrande har tagits fram utifrån synpunkter 
från miljö- och stadsbyggnadsnämnden och med beaktande av övriga kommunala 
perspektiv. Förslagen i remissen bedöms inte medföra ekonomiska konsekvenser för 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §160 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 29 september 2021 
Bilaga 1. Förslag till yttrande 
Bilaga 2. Protokollsutdrag med synpunkter miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 
september 2021, § 170 
Bilaga 3. Remiss 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 347 KFKS 2021/778 

Remiss – Nya regler om utländska föräldraskap och 
adoption i vissa fall (SOU 2021:56) 
Yttrande över betänkande från Justitiedepartementet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över remissen Nya regler om utländska 
föräldraskap och adoption i vissa fall (SOU 2021:56) enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelse 
daterad den 13 september 2021. 
 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
Nacka kommun ges möjlighet att lämna synpunkter på förslag till Nya regler om utländska 
föräldraskap och adoption i vissa fall (SOU 2021:56). 
 
De nya förslagen på lagändringar rör moderskap, faderskap och föräldraskap i de fall då 
barnet tillkommit via assisterad befruktning och surrogatmoderskap samt adoption i vissa 
fall. 
Betänkandet avser att utländska föräldraskap samt adoption i vissa fall, som är fastställda 
enligt utländsk lag eller utländsk fastställelse även ska gälla i Sverige. Ändringsförslagen 
främjar likabehandling mellan fader och moder. Det innebär även att barnets rätt till sina 
vårdnadshavare kan kvarstå och säkerställas även i Sverige. 
 
Ärendet har beretts av socialnämnden, som beslutade i enlighet med barn- och 
familjeenhetens förslag. (SOCN 2021/245). Inom ramen för utredningen bedöms 
föreslagna förändringar få positiva konsekvenser förenskilda samt inte medföra någon 
kostnadsökning för kommunerna. Av förslaget till yttrande föreslås Nacka kommun ställa 
sig positiv till förslagen i betänkandet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §157 
Protokollsutdrag från socialnämnden den 28 september 2021, § 121 
Tjänsteskrivelse från barn- och familjeenheten, daterad den13 september 2021 
Bilaga 1. Nya regler om utländska föräldraskap och adoption i vissa fall SOU 2021:56 
Bilaga 2. Förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från arbetsutskottet. 
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Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Yttrandet över remissen från Nacka kommun tar avstamp i barnens rätt till föräldrar, 
vilket alla kan instämma i vikten av. Att hamna utan legitim vårdnadshavare är självklart 
inte bra för något barn. 
Det som inte berörs är kvinnoperspektivet, ur ett surrogatmödraskapsperspektiv. 
Surrogatmödraskap är inte tillåtet i Sverige, och inte heller i många andra länder. Inte ens i 
flera länder där de varit tillåtet tidigare. Orsaken till att det inte är tillåtet är naturligtvis att 
surrogatmödraskap är ett utnyttjande av en annan människa, av en kvinnas kropp, med alla 
de risker som en graviditet innebär och de många andra problem som följer med ett sådant 
förfarande. Konsekvensen av detta borde problematiseras betydligt mer i remissvaret.” 
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§ 348 KFKS 2021/845 

Remiss – Ändrade regler i medborgarskapslagen (SOU 
2021:54) 
Yttrande över betänkande från Justitiedepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrande över betänkandet i enlighet med bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 29 september 2021. 

Ärende 
Regeringens slutbetänkande av utredningen om språk- och samhällskunskapskrav för 
svenskt medborgarskap och andra frågor om medborgarskap, benämnd USSMA, innehåller 
analyser, bedömningar och förslag när det gäller frågorna om det behövs ytterligare 
åtgärder för att begränsa förekomsten av statslöshet, om tidpunkten för förvärv av 
medborgarskap genom anmälan bör justeras, om det ska införas krav på hederligt 
levnadssätt för förvärv av medborgarskap efter anmälan och om möjligheterna att avslå en 
ansökan om befrielse från svenskt medborgarskap ska utökas. De förslag som lämnas 
föreslås träda i kraft den 1 januari 2023 och regleras i lagen (2001:82) om svenskt 
medborgarskap och medborgarskapsförordningen (2001:218). Nacka kommun konstaterar 
att utredningens förslag endast i begränsad omfattning direkt berör kommunen, samtidigt 
som beröringspunkterna är viktiga för kommunen. Juridik- och kanslistaben ställer sig 
positiv till de förslag som föreslås avseende hederligt levnadssätt och utökade möjligheter 
att avslå en ansökan om befrielse från svenskt medborgarskap i syfte att motverka 
hedersrelaterat våld och förtryck. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, §158 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben, daterad den 29 
september 2021 
Bilaga 1. Förslag på yttrande 
Bilaga 2. Utdrag från SOU 2021:54 – Sammanfattning och lagförslag 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till yttrande enligt 
följande: 
 
”Yttrande över remiss av Ändrade regler i medborgarskapslagen (SOU 2021:54) 
Nacka kommun har fått tillfälle att yttra sig över Justitiedepartementets slutbetänkande om 
ändrade regler i medborgarskapslagen och anför därför följande. Nacka kommun ser 
positivt på ändamålen bakom de förslag som berör kommunerna. Det är positivt att det 
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tillförs ett krav på hederligt levnadssätt innan medborgarskap beviljas. Begreppet som 
sådan kan dock för allmänheten tolkas lika godtyckligt som moraliserande, därför är det 
positivt att utredningen förtydligar hur begreppets tolkning ska härledas till brottslighet. 
Vidare är det positivt att det införs utökande möjligheter att förhindra utträde ur det 
svenska medborgarskapet om det föreligger misstanke om tvång eller liknande baserat på 
hedersrelaterade uppfattningar. 
Avsnitt 5 Hederligt levnadssätt i medborgarskapsärenden 
Trygghet och säkerhet utgör en av de viktigaste frågorna för medborgarna. Det är viktigt, 
så som det förs fram i utredningen, för den allmänna rättskänslan att inte kunna får 
medborgarskap genom anmälan om man begått allvarliga brott. Nacka kommun ställer sig 
positiv till utredningens förslag om att det införs ett krav i lagen om svenskt 
medborgarskap på frånvaro av allvarlig brottslighet för förvärv av medborgarskap genom 
anmälan. Det är positivt att utredningen definierar innebörden av allvarlig brottslighet, 
brott i samverkan med utländska ligor, samt upprepad brottslighet.  
Nacka kommun instämmer i kravet på att allvarlig brottslighet ska omfatta den som blivit 
dömd, samt att kravet avseende allvarlig brottslighet inte ska preciseras i tid. Däremot vill 
kommunen lyfta fram den grundläggande principen för en rättsstat att misstanke, om än 
skäligen, inte utan vidare ska användas som förevändning för myndighetsbeslut. 
Avsnitt 10 Hedersrelaterat våld och förtryck 
Nacka kommun tillstyrker betänkandet i denna del och konstaterar att familjer där 
hederskultur och bortgifte förekommer kan ha sitt ursprung i utsatta länder där Sverige ses 
som ett attraktivt land att antingen fly eller flytta till. Det innebär att det svenska 
medborgarskapet innebär en hög status, vilket innebär att flickor som familjer vill gifta bort 
blir ”attraktivare” för blivande makar på grund av sina svenska medborgarskap. Nacka 
kommun anser att det är viktigt att stärka barns rättigheter i ärenden om befrielse från 
svenskt medborgarskap och öka möjligheterna för Migrationsverket att avslå en ansökan 
om befrielse från svenskt medborgarskap för att bland annat motverka hedersrelaterat våld 
eller tvång. Förslaget i betänkandet bedöms i denna del som positiva i de fall ansökningar 
om fråntagande av medborgarskap i praktiken används i det syfte som beskrivs av 
utredningen. Därtill framhålls att det även är viktigt att socialtjänsten alltid kopplas in när 
misstanke om hedersrelaterat förtryck eller bortgifte upptäcks av annan myndighet. Det är 
även viktigt att det enskilda barnet får yttra sin mening i enlighet med artikel 12 i 
barnkonventionen. Övriga förslag Beträffande övriga förslag har Nacka kommun ingenting 
att erinra mot förslagen” 
I yrkandet instämde Sidney Holm (MP) och Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  
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Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet instämmer i S yrkande om att skälig misstanke inte ska vara grund för att 
neka någon medborgarskap utan att det ska vara laga vunnen dom som utgör det. Allt 
annat vore rättsosäkert.” 
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§ 349 KFKS 2021/939 

Remiss – Professionsprogram för rektorer, lärare och 
förskollärare (promemoria U2021/03373) 
Yttrande till Utbildningsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag på yttrande i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad 27 september 2021. 

Ärende 
I promemorian föreslås att ett nationellt professionsprogram för rektorer, lärare och 
förskollärare ska inrättas med syfte att stärka skolprofessionerna, höja kvaliteten på 
utbildningen och öka skolprofessionernas attraktionskraft. 
 
Programmet föreslås bestå av två bärande delar: 
• en nationell struktur för kompetensutveckling för rektorer, lärare och förskollärare, samt 
• ett nationellt meriteringssystem för legitimerade lärare respektive förskollärare. 
 
Statens skolverk föreslås vara den myndighet som har det övergripande ansvaret för 
professionsprogrammet. Det föreslås vidare att professionernas inflytande ska säkras 
genom att det inom Skolverket ska finnas ett särskilt organ benämnt Rådet för professioner 
i skolväsendet som ska bestå av företrädare för professionerna, huvudmän, universitet och 
högskolor samt Skolverket. 
 
Nacka kommun är inte remissinstans men har valt att inkomma med synpunkter på 
förslagen i utredningen. I förslag på yttrande föreslås Nacka kommun avstyrka förslagen. 
Detta utifrån att förslagen innebär stora inskränkningar i det kommunala självstyret och 
rektors möjlighet att leda och fördela arbetet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 12 oktober 2021, §59 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 27 september 2021 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Promemoria Professionsprogram för rektorer, lärare och förskollärare 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till verksamhetsutskottets förslag.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till följande ändring i föreslaget yttrande: 
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”6.1 Staten ska ta ett tydligare ansvar för rektorers, lärares och förskollärares 
professionsutveckling 
Nacka Kommun tillstyrker förslaget. Det är dock viktigt att den nationella strukturen för 
kompetensutveckling fungerar som ett komplement till den lokala, inte ersätter den helt. 
6.2 Den nationella strukturen för kompetensutveckling ska innehålla olika insatser med 
olika syften 
Nacka Kommun tillstyrker förslaget. 
6.3 Det nationella meriteringssystemet ska innehålla två meriteringsnivåer för legitimerade 
lärare respektive förskollärare 
Nacka Kommun tillstyrker förslaget. Det är viktigt att förslaget tar hänsyn till aktuella 
processer och system i huvudmannaorganisationer för att behålla de delar som fungerar 
och få en mjukare övergång. 
6.4 Karriärstegsreformen kopplas till det nationella meriteringssystemets meriteringsnivåer 
Nacka Kommun tillstyrker förslaget och anser att tidsplanen inkl. övergångsbestämmelser 
är rimlig. Detta skulle innebära en uppstrukturering av karriärstegsreformen som gör att 
den blir mer jämlik över landet. Dessutom gynnar det den enskilda medarbetaren som kan 
gå vidare i sin roll som lärare oavsett vem de råkar ha som chef/rektor. Detta är gynnsamt 
såväl för den enskilda som för samhället i stort. 
6.5, 6.6, 6.7 och 6.8 
Nacka Kommun tillstyrker förslagen i de angivna punkterna. 
Ekonomiska konsekvenser 
När detaljerna kring förslagen i promemorian utvecklas vidare och närmar sig införande är 
det viktigt att de ekonomiska konsekvenserna utreds noggrant så att alla eventuella ökade 
kostnader som uppstår för kommuner och skolor ersätts enligt finansieringsprincipen.”  
I yrkandet instämde Sidney Holm (MP), Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
verksamhetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan ställer sig positiva till ett professionsprogram för rektorer, lärare och 
förskollärare. Vi tror att detta kan leda i riktning mot en mer likvärdig skola och vi ser inte 
detta som något som skulle konkurrera ut andra lokala utbildnings- och kvalitetsinsatser. Vi 
kan se hur bra andra insatser som exempelvis matematik- och läslyftet fungerat och vi kan 
se flera fördelar att lärare, förskollärare och rektorer går gemensamma utbildningar oavsett 
huvudman.” 
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§ 350 KFKS 2021/667 

Remiss – Trafiksäkerhetsplan för Stockholms stad 
Yttrande till Stockholms stad 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över remiss av trafiksäkerhetsplan för 
Stockholms stad, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 24 september 2021, 
inklusive tillägget från stadsutvecklingsutskottet att följande läggs till mellan stycke 4 och 5 i 
yttrandet: 
”Nacka kommun vill också framhålla vikten av en östlig förbindelse i syfte att minska 
trafikbelastningen i innerstaden. Det skulle få positiva effekter på trafiksäkerheten och öka 
utrymmet för bland annat kollektivtrafiken.” 

Ärende 
Syftet med Stockholms stads trafiksäkerhetsplan är att ta ett samlat grepp om stadens 
trafikrelaterade arbete. Planen pekar ut fem strategiskt viktiga insatsområden: Gåendes 
singelolyckor, cyklisters singelolyckor, rätt hastighet, ökad regelefterlevnad och säkra 
fordon. Inom dessa områden behövs åtgärder för att minska antalet olyckor, risken för 
olyckor och skadegraden vid en eventuell olycka och samtidigt bidra till stadens övriga 
hållbarhetsarbete. 
 
I förslag till yttrande konstaterar Nacka kommun att planen tar upp relevanta och viktiga 
aspekter inom trafiksäkerhetsområdet. Kommunen betonar vikten av att fokusera på både 
att åtgärda befintliga konfliktpunkter och att vara medveten om nya som kan uppstå, såsom 
mellan gående och elsparkcyklar. Vidare framför kommunen önskemål om ett 
förtydligande kring hur effektmålen mäts, särskilt i relation till insatsområdet ”rätt 
hastighet” utifrån upplevd trafiksäkerhet för gående och cyklister. Dessutom önskar 
kommunen att planen belyser hur t.ex. framkomlighet och trafiksäkerhet påverkas av ökad 
efterfrågan på att ta gångbanor i anspråk för t.ex. uteserveringar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 oktober 2021, §219 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten samt juridik- och kanslistaben daterad den 24 september 
2021 
Bilaga 1 Förslag till yttrande över remiss av Trafiksäkerhetsplan för Stockholms stad 2021-
09-24, rev 2021-10-07 (Yttrandet har kompletterats utifrån kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskotts beslut.) 
Bilaga 2 Remiss av Trafiksäkerhetsplan för Stockholms stad 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden 2021-09-21, § 136, inkl 
tjänsteskrivelse 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade avslag på tillägget från stadsutvecklingsutskottet om Östlig 
förbindelse. I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V). 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet instämde 
Khashayar Farmanbar (S), Esa Örmä (SD) och Hans Peters (C).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Remissyttrandet var innan Centerpartiet tilläggsyrkande acceptabelt. Efter tillägget icke, att 
skriva om österleden och tro att ett gammalt motorvägsförslag skulle öka trafiksäkerheten i 
Stockholm är okunnigt. Det är ett känt faktum att fler motorvägar ger mer biltrafik och vill 
man öka trafiksäkerheten i Stockholm genom motorvägsförändringar är det bättre att 
avsätta fler filer för kollektivtrafik och eller samåkningsbilar med över två passagerare i 
bilen. De är förslag som fyller sitt syfte trafiksäkerhet. Nu kanske inte Centerpartiet var ute 
efter just ökad trafiksäkerhet i Stockholm stad, utan kunna förbättra framkomligheten för 
bilar från Nacka och Värmdö. Ökad framkomlighet för bilar kommer öka privatbilismen 
ännu mer. Det har samhället inte råd med ur ett koldioxidutsläpps perspektiv. Även elbilar 
ger utsläpp av koldioxid i tillverkningsprocess och när elen produceras genom förbränning. 
Resandet med bil behöver minskas i Stockholm av klimatskäl och då är österleden bara en 
gammal omodern idé som gör sig bättre på ett museum över 60 talets trafikplanering. 
Vänsterpartiet är för kollektiva trafiklösningar i Stockholm. Bra för klimatet bra för 
trafiksäkerheten.” 
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Varje år finns det viktiga åtgärder att göra för att ytterligare skruva upp och förminska 
trafikfarorna i Nacka och mot Stockholm. Både getingmidjan och Södra länken bromsar 
infartstrafiken avsevärt och köerna blir allt längre vilket invånarna i Värmdö har protesterat 
mot. Nya trafikhinder liksom -möjligheter har tillkommit som elsparkcyklar, alltfler 
mopeder, ett ökat antal bilar och cyklar som framförs i racerfart. Allt detta måste hanteras 
med det viktiga barnsäkerhetsperspektivet i fokus. Varje år behövs det skruvas på ett antal 
åtgärder för att minska olycksrisker och öka säkerheten. Nackalistan har haft som krav för 
att tillstyrka en kommande utredning om Österleden, att den också måste kunna användas 
för kollektivtrafikens behov av kommunikationer. När det i framtiden finns ett färdigt 
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förslag att ta ställning till kommer Nackalistan att fatta ett slutgiltigt beslut i frågan. Tills 
vidare avvaktar vi den slutliga plan som kommer att presenteras en dag och är positiva till 
utredningen i sig.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”För att minska bilars miljöpåverkan måste vi ställa om vårt resande och åka mindre bil. Vi 
underlättar inte detta genom att bygga fler bilvägar. För det är inte Miljöpartiet som ”hittat 
på” att fler bilvägar gör att det blir fler bilar, det visar forskningen. Ju mer yta bilen får, 
desto mer tar den och ju mindre ändrar människor beteenden och rörelsemönster. 
Trafikverkets rapporter visar också att Östlig förbindelse inte bidrar till att uppfylla 
miljömålen och målet om ökat kollektivtrafikresande. Det skulle medföra en försämring för 
samtliga miljömål och göra att inget av målen om minskad klimatpåverkan, förbättrad 
luftmiljö eller förbättrad boendemiljö nås. Trots detta förespråkas Östlig förbindelse av 
samtliga politiska partier i Nacka förutom Miljöpartiet och Vänsterpartiet.  
I det här ärendet vill Nackas politiska bilkartell genom ett extra tillägg särskilt framhålla, att 
vikten av satsningar på biltrafiken måste prioriteras högre än klimat- och miljömålen” 
 
  



 
73 (87) 

 25 oktober 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 351 KFKS 2021/626 

Medborgarförslag – Cykelställ Källans förskola 
Inkom den 25 maj 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att ytterligare cykelställ har tillkommit på Källans förskola. 
 
Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Ärende 
I medborgarförslagen föreslår en medborgare att kommunen, för att värna om våra barn 
och vår egen hälsa och med tanke på nuvarande situation i världen skyndsamt bör inrätta 
cykelställ på Källans förskola för att uppmana alla att cykla i stället för att ta bilen. 
 
Källans förskola ligger på Bragevägen 36 i Saltsjö-Boo. Fastigheten där förskolan är belägen 
ägs av Rikshem och kommunen är hyresgäst. Ansvaret för skötsel av utemiljön såsom 
parkering, cykelställ, vegetation m.m. åvilar Rikshem. Under våren tog kommunen kontakt 
med Rikshem gällande skötsel av vegetationen runt bland annat cykelparkeringen samt lade 
fram önskemål om ytterligare cykelställ. Rikshem har åtgärdat vegetationsytorna och 
numera finns även ytterligare cykelställ på platsen. 
 
Medborgarförslaget är därmed åtgärdat. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 oktober 2021, §220 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 8 september 2021 
Bilaga 1 Medborgarförslaget 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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§ 352 KFKS 2021/847 

Medborgarförslag – Gång- och cykeltunnel mellan 
Kvarnholmen och Djurgården 
Inkom den 16 augusti 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 

Ärende 
Ett medborgarförslag har lämnats om en gång- och cykeltunnel nedsänkt i vattnet mellan 
Kvarnholmen och Djurgården. Förslagsställaren skriver att en tunnel skulle möjliggöra en 
stor besparing i tid för många pendlare som då helt kan övergå till att cykla vilket sparar 
utsläpp, gynnar allmänhälsan och avlastar trafiksituationen kring Stadsgården och Slussen. 
Vidare menar förslagsställaren att en tunnel skulle förbättra Nacka Strands, Kvarnholmens, 
Finnboda Hamns och Saltsjöqvarns kommersiella dragningskraft avsevärt samt locka ännu 
fler stockholmare till vår kommun. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling har på en övergripande nivå utrett de utmaningar 
som en gång- och cykeltunnel skulle innebära. En gång- och cykeltunnel på Saltsjöns 
botten innebär stora säkerhetsmässiga, tekniska och miljömässiga utmaningar, vilket i sin 
tur ger upphov till höga kostnader. Sammantaget bedöms inte kostnaderna som skäliga 
med hänsyn till tunnelns nytta. I sammanhanget ska det också lyftas att det föreligger goda 
möjligheter att färdas med SL:s reguljära pendelbåtslinje. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 oktober 2021, §221 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 22 september 2021 
Bilaga 1 Medborgarförslaget 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Att planera samhället efter privatbilism är både dyrt och ineffektivt eftersom bilar tar 
mycket plats, bullrar och avger partiklar. Visst minskar utsläpp och buller med elbilar men 
de tar fortfarande plats och är miljöproblem i staden. Även om bussar trafikerar nya vägar 
måste vi tänka nytt vad gäller kollektivtrafik och frigöra plats på de vägar vi har. Vi behöver 
bygga ut kollektivtrafiken och cykelinfrastrukturen och skapa ett transportsnålt, tätbebyggt 
samhälle. Vi klarar nämligen inte omställningen med enbart teknikutveckling och nya 
drivmedel. Tyvärr är det våra beteenden vi måste ändra. Hårt och svårt, men nödvändigt. 
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För att minska bilars miljöpåverkan måste vi ställa om vårt resande och åka mindre bil. Vi 
underlättar inte detta genom att bygga fler bilvägar. För det är inte Miljöpartiet som ”hittat 
på” att fler bilvägar gör att det blir fler bilar, det visar forskningen. Ju mer yta bilen får, 
desto mer tar den och ju mindre ändrar människor beteenden och rörelsemönster. 
Trafikverkets rapporter visar också att Östlig förbindelse inte bidrar till att uppfylla 
miljömålen och målet om ökat kollektivtrafikresande. Det skulle medföra en försämring för 
samtliga miljömål och göra att inget av målen om minskad klimatpåverkan, förbättrad 
luftmiljö eller förbättrad boendemiljö nås. Trots detta förespråkas Östlig förbindelse av 
samtliga politiska partier i Nacka förutom Miljöpartiet och Vänsterpartiet. 
”Österleden” beräknas kosta 18 miljarder men Förbifart Stockholm visar hur oerhört dyrt 
det är att bygga motorväg. Vi skulle kunna få mycket kollektivtrafik i olika former för de 
pengarna. Det skulle ge oss möjlighet att på ett enkelt och miljövänligt sätt kunna knyta 
ihop fler kommuner och kommundelar som Slussen, centrala Nacka, Boo, Värmdö och 
Lidingö. 
Miljöpartiet vill bygga infrastruktur för framtiden och där ingår inte gigantiska bilsatsningar. 
Vi har länge efterfrågat en Östlig förbindelse som förbättrar tvärkommunikationerna. Vi 
har bara en annan syn på kommunikation: vi prioriterar gående, cyklister och kollektivtrafik 
så att vi avlastar våra vägar för de som verkligen behöver dem. Vi behöver en Östlig 
förbindelse som i första hand transporterar människor – inte bilar. 
Vi stöder intentionerna i det kreativa medborgarförslaget, men p.g.a. olika tekniska 
svårigheter kanske det vore bättre med en linbanelösning, eller kanske utökad färjetrafik 
med snabba moderna elfärjor, eller varför inte både och :)” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Politikerinitiativet är ett kreativt men mycket dyrbart förslag som kommer att ha svårt att 
få en tillfredsställande finansiering. Mer närliggande lösningar för cykeltrafik vidare norr ut 
från Nackas kust är de båtförbindelser som finns där och som man kan ta med cykel på. 
Förbindelserna kommer säkert att utökas vartefter och förbättra transportmöjligheterna för 
både gående och cyklister vidare mot bl a Djurgården.” 
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§ 353 KFKS 2021/811 

Medborgarförslag om temperaturutredning 
Inkom den 15 juli 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionen bakom 
medborgarförslaget. Medborgarförslaget är med detta färdigbehandlat. 

Ärende 
Mot bakgrund av de extrema temperaturer som uppmätts i USA och Kanada under 
sommaren 2021 ges ett medborgarförslag att utreda i vilken omfattning Nacka kommuns 
stadsbyggnadsplaner och -investeringar är optimerade för temperaturförändringar. 
 
Frågor kring lokalklimat hanteras i detaljplaneprocessen och konsekvensbeskrivs i den 
miljöredovisning som biläggs detaljplanen. Det finns värmekartering som ett 
kunskapsunderlag i detaljplaneprocessen och för markanvisade planer i Nacka stad används 
Grönytefaktor i Nacka stad som ett verktyg för att skapa lokal anpassning av klimatet med 
hjälp av grönska och vatten. Kommunen har också tagit fram en klimat- och 
sårbarhetsanalys som är ett arbetsmaterial och utgångspunkt för kommande arbete med en 
kommunal klimatanpassningsplan. Klimatanpassningsplanen ska föreslå åtgärder för 
kommunens klimatanpassning, bland annat med hänsyn till värmeböljor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 oktober 2021, §222 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 27 september 2021 
Bilaga 1 Medborgarförslaget 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet stöder medborgarförslaget. Vi tycker att tjänsteskrivelsen på ett föredömligt 
sätt redovisar vad kommunen gör men vi anser att kommunen borde vidta mer 
förebyggande åtgärder. T.ex. vill vi anpassa kommunens boenden till ett förändrat klimat 
med återkommande värmeböljor. Många äldre och andra som bor på särskilda boenden i är 
extra känsliga för höga inomhustemperaturer. Värmen blir också väldigt kännbar för den 
personal som tvingas jobba i värmen. Utöver allt lidande resulterar också höga 
inomhustemperaturer i högre kostnader genom ökade vårdbehov och ökad sjukskrivning 
bland personalen. Vi vill därför klimatanpassa alla särskilda boenden i Nacka så att 
inomhustemperaturen går att reglera även sommartid.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det är en viktig fråga som förslaget tar upp och som är aktuell under sommarens heta 
dagar på äldreboenden och liknande. Det görs insatser i Nacka för att ha ett godtagbart läge 
och därmed anser Nackalistan att politikerinitiativet är positivt besvarat.” 
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§ 354 KFKS 2021/737 

Medborgarförslag om basketplan på skolor 
Inkom den 21 juni 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det pågår ett aktivt arbete att ständigt förbättra både 
inomhus- och utomhusmiljöer i de kommunala skolorna men avslår förslaget i 
medborgarförslaget att bygga just en basketplan på varje skola. 

Ärende 
En medborgare har inkommit med ett förslag om att Nacka kommun ska bygga minst en 
fullstor basketplan på varje skola i Nacka kommun. 
 
Det pågår redan arbete i linje med medborgarförslaget att ständigt utveckla skolornas olika 
pedagogiska miljöer både inomhus och utomhus. Varje skola har en unik utformning av 
skolgården, dess olika lekzoner och eventuell tillhörande friyta på intilliggande mark. Det 
finns många utformningar av skolgårdar som tillför olika lekvärden samt uppmuntrar barn 
och elever till rörelse. 
 
Med notering av det arbete som ständigt pågår föreslås att förslaget i medborgarförslaget, 
att bestämma att alla skolor ska bygga just en fullstor basketplan, avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 12 oktober 2021, §60 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 27 september 2021 
Bilaga Medborgarförslaget 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till medborgarförslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
verksamhetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan delar andemeningen i medborgarförslaget och vi har under lång tid arbetat för 
att storlekarna på skol- och förskolegårdar ska vara så pass stora att de kan tillfredsställa 
barn och ungas behov av fysisk aktivitet. Vi kan dock inte stödja förslaget i motionen om 
att skapa basketplaner på alla skolor i kommunen då förutsättningarna ser olika ut och vi 
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tycker även att eleverna själva ska ha stort inflytande över utformningen av utemiljön. 
Däremot tycker vi att det är viktigt att på de platser man har basker planer och korgar se till 
att det är rätt höjder och mått som används. Dettas ska naturligtvis göras vid nyskapade 
basketytor också.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Detta är ett bra initiativ. Det behövs fler basketplaner och idrottsytor. Vi vill att detta 
skickas till enheterna för att ta hänsyn till storlek och utformning när skolor och skolgårdar 
byggs eller renoveras.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet stöder medborgarinitiativet om att anlägga basketplaner med korrekta mått på 
alla skolgårdar i Nacka. En plan asfalterad yta på 28x15 meter (420kvm) borde väl få plats 
på alla skolgårdar, eller? Den ytan kan ju dessutom använda till många andra sporter än 
basket.” 
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§ 355 KFKS 2021/123 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
18 oktober 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 18 oktober 2021, 
enligt tabell nedan.  
Detta beslut är villkorat av kommunfullmäktiges beslut av den 18 oktober 2021 om att 
remittera motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 18 oktober 2021 
Motion D-nr Remitteras 

till 
Utskott 

Motion – Biståndsbedömt 
trygghetsboende i Nacka (S) 

KFKS 
2021/1051 

ÄLN  KSAU 
 

Motion – Anslut Nacka 
kommun till en del av finska 
förvaltningsområdet (S) 

KFKS 
2021/1052 

KS KSAU  

Motion – Inrätta 
medborgarkontor i Nacka (S)  

KFKS 
2021/1053 

KS 
VDN 
AFN 

KSAU  

Motion – Byggandet Nacka 
med innovativ miljöteknik i 
enlighet med nya 
bosättningsmönster (NL) 

KFKS 
2021/1054 

KS KSSU  

Motion – Ungdomsbostadsrätter i 
Nacka (MP) 

KFKS 
2021/1055 

KS KSSU  

Motion – Upphandling av 
lokalproducerad solel (MP) 

KFKS 
2021/1056 

KS KSSU, 
KSMU 

 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 18 oktober 2021 väcktes sex motioner som 
kommunfullmäktige beslutade att överlämna till kommunstyrelsen för beredning.  
Kommunstyrelsens uppdrag i sin tur är att besluta vilken eller vilka nämnder som ska  
bereda förslagen i motionerna utifrån sina respektive ansvarsområden. I detta ärende 
presenteras förslag på remittering av dessa motioner. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben den 20 oktober 2021 
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Bilaga 1 Motion – Biståndsbedömt trygghetsboende i Nacka (S) 
Bilaga 2 Motion – Anslut Nacka kommun till en del av finska  
förvaltningsområdet (S) 
Bilaga 3 Motion – Inrätta medborgarkontor i Nacka (S) 
Bilaga 4 Motion – Byggandet Nacka med innovativ miljöteknik i enlighet med nya 
bosättningsmönster (NL) 
Bilaga 5 Motion – Ungdomsbostadsrätter i Nacka (MP) 
Bilaga 6 Motion – Upphandling av lokalproducerad solel (MP) 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade att motionen Motion – Upphandling av lokalproducerad solel (MP) även 
behandlas i kommunstyrelsens miljöutskott. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att motionen Motion – Inrätta medborgarkontor i Nacka (S) 
även remitteras till val- och demokratinämnden och arbets- och företagsnämnden.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från juridik- och kanslistaben och 
Hans Peters och Khashayar Farmanbars tilläggsyrkanden.  
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§ 356 KFKS 2021/476 

Tilldelningsbeslut i upphandling av verksamhetssystem 
och digitala lås 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av verksamhetssystem och 
digitala lås till sociala omsorgsprocessen till Pulsen Omsorg AB med organisationsnummer 
556120-0881. 
 
Kommunstyrelsen delegerar till direktör för sociala omsorgsprocessen att efter att 
avtalsspärren löpt ut ingå avtalet i enlighet med de villkor som följer av avtalet och 
upphandlingsdokumentet. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendet 
Omfattning 
Avtalet omfattar köp av verksamhetssystem och digitala lås till sociala omsorgsprocessen. 
 
Kommunens befintliga avtal löper ut den 30 september 2022 och ett upphandlingsarbete 
har genomförts för att säkerställa att kommunen även fortsättningsvis har ett fungerande 
verksamhetssystem.  
 
Avtalet bedöms resultera i en ändamålsenlig och hållbar handläggning av samtliga ärenden 
som sociala omsorgsprocessen hanterar i verksamhetssystemet. Avtalet kommer också att 
resultera i effektiv och miljövänlig hantering av digitala lås som kommunen kan använda i 
flera år framåt.  
 
Upphandlingen har resulterat i ett avtal med en leverantör som tillgodoser drift, support 
samt leverans av verksamhetssystemet och de digitala låsen.  
 
Avtalstid 
Avtalslängden ska vara totalt 16 år inklusive optioner på förlängning. Initialt kommer 
avtalslängden vara fyra (4) år. Därefter kan avtalet förlängas fyra (4) gånger. De två (2) 
första förlängningarna omfattar fyra (4) år och de två följande två (2) år vardera. 
Avtalslängden motiveras av att ett eventuellt byte av ett kritiskt verksamhetssystem är både 
tidskrävande och kostsamt.  
 
Avtalets start planeras till den 1 oktober 2022 eller tidigare om så är möjligt.  
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Krav på leverantören 
De särskilda krav som ställts på leverantören och systemet omfattar bland annat: 

• Att systemet stödjer handläggning av samtliga förekommande ärenden inom sociala 
omsorgsprocessen 

• Att systemet ger förutsättningar för en helt digital hantering av ärenden 
• Att systemet möjliggör för socialtjänstens kunder att vara delaktiga i sina ärenden, 

genom till exempel e-tjänster och ärendeöversikt samt att kunna ta del av 
handlingar digitalt. 

• Att leverantören utvecklar systemet över tid, i enlighet med lagar och föreskrifter 
och i enlighet med den övergripande utvecklingen inom det digitala området. 

 
Utvärderingen 
Det anbudet som har bästa förhållande mellan pris och kvalitet har antagits, baserat på en 
utvärdering i enlighet med de utvärderingskriterier som angetts i förfrågningsunderlaget 
och utvärderingsunderlaget (se bifogat utvärderingsresultat). 
 
Viktningen är pris 30 % och kvalitet 70 % av totalbedömningen. 

Pris 
Anbudsgivarna har lämnat pris för införande och årliga samt övriga kostnader. 

Kvalitet 
1. Anbudsgivarna svarar ja eller nej på ett antal frågor, som beskriver krav och 

förutsättningar som är helt nödvändiga (ska-krav) som gäller teknik, datasäkerhet 
och funktionalitet. Det krävs ja-svar på samtliga frågor för att anbudsgivaren ska gå 
vidare till nästa del i utvärderingen. 

2. Anbudsgivarnas skriftliga svar på ett antal frågor (bör-krav) betygssätts i en tydlig 
matris där anbudsgivarna får avdrag på sitt anbudspris om den kravställda 
funktionen finns i drift idag eller är inplanerad i drift 2022. Prisavdraget följer med 
till sista delen i utvärderingen. 

3. Demonstration av två förbestämda typiska case där anbudsgivaren ska visa att ett 
antal funktioner finns i systemet. Utvärderingsgruppen bestående av representanter 
från sociala omsorgsprocessen och inköpsenheten noterade om det visades eller 
inte visades, där anbudsgivarna fick avdrag på anbudspriset om funktionen visades. 
Detta prisavdrag följer också med till sista delen i utvärderingen. 

Kvotvärde 
En vedertagen utvärderingsmodell användes där man använder följande beräkning: 
Kvalitén (=totalt avdrag på anbudspriset från punkt 2 och 3 ovan) delas med 
anbudsgivarnas anbudspris.  
 
Detta resulterade i ett sammanlagt kvotvärde för varje anbud. Det innebär att anbudet med 
högst kvotvärde vann, vilket är samma sak som att det har mest kvalitet för pengarna. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från omsorgsenheten den 25 oktober 2021 
1. Utvärderingsprotokoll 
2. Tjänsteskrivelse inleda upphandling (ref: dnr. KSKF 2021/476 daterat den 10 maj 2021)   

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från omsorgsenheten.  
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§ 357 KFKS 2021/419 

Tilldelningsbeslut i upphandling multihall Fisksätra 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av multihall i Fisksätra till 
IN3PRENÖR Aktiebolag med organisationsnummer 556241–2964. 
 
Kommunstyrelsen delegerar till enhetschefen på enheten för bygg och anläggning att efter 
att avtalsspärren löpt ut ingå avtalet i enlighet med de villkor som följer av avtalet och 
upphandlingsdokumentet. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
Upphandlingen omfattar ombyggnation av Fisksätra sporthall samt tillbyggnad med bland 
annat baskethall, motionshallar, fritidsgård och ny friidrottshall. I upphandlingen har åtta 
anbud inkommit. Nacka kommun har antagit det anbud som är bäst i förhållande mellan 
pris och kvalitet. 
Avtalet träder i kraft då parterna signerat kontraktet under hösten 2021 och gäller tills 
multihallen i sin helhet är färdigställd vid årsskiftet 2024/ 2025. 
De särskilda krav som ställts på anbudsgivarna är att den organisation som arbetar i 
projektet har tidigare erfarenheter av renoveringsentreprenader med avseende på lokaler 
eller byggnation av en samhällsfastighet med en offentlig beställare. Utvärderingen har 
fokuserat på entreprenörernas kompetens, genomförandeförmåga och samarbetsförmåga. 
Avtalsspärren gäller i tio dagar från det att tilldelningsbeslutet fattats. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för bygg och anläggning och inköpsenheten den 25 oktober 
2021 
1. Utvärderingsprotokoll 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från enheten för bygg och anläggning och 
inköpsenheten. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från enheten för bygg och anläggning 
och inköpsenheten. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi socialdemokrater erinrar om att vi hade velat se en större hall samt en simbassäng i 
Fisksätra. Vårt ställningstagande avser utvecklingen av området och ska inte tolkas som 
någon synpunkt på föreslag och vald leverantör.” 
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§ 358 

Övriga frågor 
 
Christina Ståldal (NL) anmälde övrig fråga då hon gärna vill ha belyst hur de felaktiga 
dagvattenavgifterna har påförts fastighetsägare och hur det kom sig att det tog så lång tid 
innan det blev rättelse. Ordföranden svarar att det är en fråga som natur- och 
trafiknämnden ansvarar för och utredning pågår tillsammans med Nacka Vatten och avfall 
AB. 
 
 
 


	§ 321 KFKS 2021/1
	Anmälningar
	Beslut
	Ärendet

	Skrivelser 
	Inbjudningar
	Rapporter
	Cirkulär, SKL
	Övrigt
	§ 322 KFKS 2021/2
	Delegationsbeslut
	Beslut
	Ärende

	§ 323 KFKS 2021/494
	Tertialbokslut 2 år 2021 för Nacka kommun
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 324 KFKS 2021/95
	Mål och budget 2022-2024
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§ 325 KFKS 2021/934
	Revidering av Reglemente för medelsförvaltning och Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 326 KFKS 2021/862
	Ändring av förvaltningsform och val av företrädare för Södra Hammarbyhamnen GA:1, Sickla sluss Fastigheten Sicklaön 40:12
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 327 KFKS 2021/666
	Förvärv av fastighet för allmän platsmark i Solsidan
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 328 KFKS 2021/594
	Remiss – Revidering av förbundsordning för Södertörns brandförsvarsförbund Hemställan från Södertörns brandförsvarsförbund om godkännande av förbundsordning
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 329 KFKS 2020/1047
	Motion – Inrätta föreningsstöd för öppen och avgiftsfri lovverksamhet Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer

	§ 330 KFKS 2020/1182
	Motion – Likvärdighet förskola skola Motion den 14 december 2020 av Emelie Norborg Friberg m.fl. (S)
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§ 331 KFKS 2021/367
	Motion – Begränsa momskompensation till privata anordnare Motion den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist mfl (V)
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§ 332 KFKS 2021/479
	Motion – Tillägg till fritidsnämndens reglemente om lokalisering av idrotts- och fritidsanläggningar Motion den 12 april 2021 av Bosse Ståldal m.fl. (NL)
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§ 333 KFKS 2021/611
	Motion – Hållbart reglemente för idrottsanläggningar Motion den 24 maj 2021 av Ella Tegsten och Khashayar Farmanbar (S)
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§ 334 KFKS 2021/473
	Tertialbokslut 2 år 2021 för kommunstyrelsen
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 335 KFKS 2020/918
	Tilldelning av medel ur framtidsfonder – tertial 2
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 336 KFKS 2021/976
	Julgåva till kommunens medarbetare
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 337 KFKS 2021/977
	Vaccinationscheck till kommunens medarbetare
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 338 KFKS 2015/783-251
	Markanvisningstävling i stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania, Sickla Exploateringsenheten Nacka stad
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§ 339                                                      KFKS 2021/307, 2020/40, 2019/425
	Tilldelning av utökad budget för stadsbyggnadsprojekt Henriksdalsbacken, Västra Nacka Stad Exploateringsenheten Nacka stad
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 340 KFKS 2021/116, 2021/657
	Inriktningsbeslut för Tollareslingan, stadsbyggnadsprojekt för bostäder och detaljplan, del av fastigheten Tollare 1:16, i Boo Antagande av startpromemoria och godkännande av principöverenskommelse
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 341 KFKS 2020/738
	Förlängning av markanvisningsavtal för Volten, Kraftledningsstråket, Orminge Del av fastigheterna Orminge 60:1 och Skarpnäs 1:83
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 342 KFKS 2021/1020
	Remiss – Kommuner mot brott (SOU 2021:49) Yttrande till Justitiedepartementet
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§ 343 KFKS 2021/916
	Remiss – Vägledning om tillsyn och prövning av hamnar Yttrande till Naturvårdsverket
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§ 344 KFKS 2021/874
	Remiss – Naturvärdesinventering (SIS-remiss 21574) Yttrande till Svenska Institutet för Standarder
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 345 KFKS 2021/871
	Remiss – Handlingsplan för klimatanpassning av Stockholms stad Yttrande till Stockholm stad
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 346 KFKS 2021/766
	Remiss – Avfallskoder för litium-jonbatterier samt klassning av alkaliska batterier som farligt avfall Yttrande till Miljödepartementet
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 347 KFKS 2021/778
	Remiss – Nya regler om utländska föräldraskap och adoption i vissa fall (SOU 2021:56) Yttrande över betänkande från Justitiedepartementet
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 348 KFKS 2021/845
	Remiss – Ändrade regler i medborgarskapslagen (SOU 2021:54) Yttrande över betänkande från Justitiedepartementet
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§ 349 KFKS 2021/939
	Remiss – Professionsprogram för rektorer, lärare och förskollärare (promemoria U2021/03373) Yttrande till Utbildningsdepartementet
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 350 KFKS 2021/667
	Remiss – Trafiksäkerhetsplan för Stockholms stad Yttrande till Stockholms stad
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Protokollsanteckningar

	§ 351 KFKS 2021/626
	Medborgarförslag – Cykelställ Källans förskola Inkom den 25 maj 2021
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 352 KFKS 2021/847
	Medborgarförslag – Gång- och cykeltunnel mellan Kvarnholmen och Djurgården Inkom den 16 augusti 2021
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 353 KFKS 2021/811
	Medborgarförslag om temperaturutredning Inkom den 15 juli 2021
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 354 KFKS 2021/737
	Medborgarförslag om basketplan på skolor Inkom den 21 juni 2021
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 355 KFKS 2021/123
	Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 18 oktober 2021
	Beslut
	Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 18 oktober 2021

	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§ 356 KFKS 2021/476
	Tilldelningsbeslut i upphandling av verksamhetssystem och digitala lås
	Beslut
	Ärendet
	Pris
	Kvalitet
	Kvotvärde

	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 357 KFKS 2021/419
	Tilldelningsbeslut i upphandling multihall Fisksätra
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 358
	Övriga frågor

